
Ust izhaja ođ okfob'ra 1947 
kot tednik — Od 1. januar
ja 1958 kot poltednik — Od 
1. januarja 1960 trikrat te
densko — Od 1. januarja 
1964 kot poltednik, in sicer 
ob sredah in sobotah — 
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Gradbeno podjetje »Projekt« 
Je že pred časom pričel z 
gradnjo velikega trgovsko-sta-
novanjskega bloka v neposred
ni bližini nebotičnika v Kra
nju. V spodnjih prostorih bo
do uredili trgovske lokale, 
zgornje štiri etaže pa bodo na
menjene za stanovanja 

Turizem na 
prelomnici... 
Letos smo tudi na Gorenj

skem zabeležili določeno pove
čanje turističnega prometa. Bi l 
je torej napravljen prvi ko
rak, vendar nas ta korak in 
napredek ne smeta uspavati. 
Tega se nedvomno dobro za
vedajo tudi turistični delavci. 
Prav zaradi tega gledamo na 
bodoči razvoj turizma z dolo
čenim optimizmom. Osnova 
za tako gledanje so posveti, k i 
j ih te dni ločeno sklicujeta 
Okrajna gospodarska zbornica 
in Gorenjska turistična zveza. 
Razpravljali bodo o pripravah 
za zimsko sezono in beseda bo 
tudi nanesla o novih turistič
nih investicijah in o letni tu
ristični sezoni. Vsaka posveto 
vanja so torej koristna in tudi 
ta bodo nedvomno rodila bo
gate sadove. 

Mnenja o turizmu na Go
renjskem so sicer različna. 
Tako meni inž. Tone Nedog 
zaposlen v tovarni Iskri, da ob
stoječe možnosti in pogoji še 
vedno niso izkoriščeni, ker je 
gorenjska po svojih naravnih 
lepotah in gospodarski moči 
sposobna razvijati veliko več
ji turizem. Po njegovem mne
nju ni slučaj, da so evropske 
turistične »velesile« tudi sicer 
indutrijsko razvite dežele, ozi
roma da se v nazivu »turistič
na industrija« odraža tudi res
nica v tem smislu, da je po
leg drugih pogojev, ki j ih nu
di gospodarska razvitost važen 
predvsem tudi smisel za orga
nizacijo in smotrnost vlaganj 
v to panogo gospodarstva. Tu
rizem mora postati sestavni 
del naše politike, tako v po
gledu investicij, kakor tudi v 
Pogledu ugotavljanja ekonom
skih rezultatov. 

{J Veliko resnice je v tej bo-
j gati misli in upamo, da bodo 
i odgovorni činitelji na Gorenj-
fl skem to tudi upoštevali. 
« D. K . 

Otvoritev nove 
porodnišnice 
Kranj, 4. novembra — V sobo-

t 0 bo v Kranju težko pričakovana 
^tvoritev nove bolnice za gineko
logijo in porodništvo, k i je krat-
*° imenujemo porodnišnica. Bol
j š a je urejena, preostale so le 

nekatere manjše montaže. ^ "t-ndicic manjše iiitiniiuc. 
r edvidevajo, da bodo prve pa-

, entke in porodnice v novi ob-
3 e*t sprejeli čez dober mesec. 

Nepričakovano hitro se je 
ohladilo in iz dimnikov stano
vanjskih hiš se je tu pa tam 
pojavil prvi beli dim. Treba 
je kuriti in kdor šc nima kur
jave, je v skrbeh. 

In prav to se je zgodilo le
tos Lenartu. Zaposlen je v to
varni in z ženo in malim sin
kom še vedno stanuje doma 
pri bratu Dušanu, ki se je 
oprijel domačije. Vsako jesen, 

»Poleti, ko je bila košnja si 
šel lepo na morje, zadnjič, ko 
sem te prosil za pospravljanje 
krompirja si imel izgovore en
krat nadure, enkrat sestanek 
in tako naprej. Dobro! Kar 
podjetje naj ti napravi drva!« 

Lenart ga je prepričeval, da 
je moral na morje, zlasti zara
di otrokove astme, da so pač 
morali v podjetju delati noč in 
dan, ker so imeli nujna naro
čila, da je pač član delavskega 
sveta, upravnega odbora in 
drugih organizacij kar mu od 
vzetna čas. 

Dušan ni hote! niti slišati o 
tem. Ni hotel slišati, da mu je 
Lenart tudi letos veliko po
magal že pri spomladanskih 

D R V A Z A Z I M O 
ko je Dušan pripravil drva 
za dom, je postavil posebno 
skladovnico tudi za Lenarta, — 
navadno meter in pol, kajti 
gašperček v mali podstrešni 
Lenartovi sobi ni potreboval 
veliko. Seveda je Lenart to 
vedno plačal. Tudi za to zimo 
sta se tako zmenila. 

Ker je že zima tu im je pro
stor za Lenartova drva še ved
no prazen, je ondan Lenart 
zaskrbljujoče vprašal Dušana, 
kaj je z drvmi. 

»Kar sam si jih kupi in na
pravi!« je osorno zavrnil Du
šan in izginil s škafom v ro
kah v temačnem hlevu. Lenart 
je ostal kot pribit. Toda malo 
časa. Dušan se je koj vrnil 
preko dvorišča in nadaljeval: 

delih, pri prvi, največji košnji, 
pri setvi repe in ajde, da mu 
Lenart razen vsega pošteno 
plačuje sobo, plača mleko i.n 
solato, k i jo dobi pri hiši. 
Spravil je na dan davke, od
kup krompirja, prodajo lesa 
in1 druge stvari, češ, da Lenart 
dela za državo, ki samo.njega 
odira. 

Lenart je ostal miren. V 
podjetju so mu zagotovili, da 
bo prihodnje poletje dobil sta
novanje in uredil je že tudi 
za drva. Toda sosedje obsojajo 
Dušanov postopek in odnos 
do brata, ki je, kot pravijo, 
svojčas veliko naredil za dom 
in je danes prišel v nemilost 
zgolj za to, ker je zaposlen v 
tovarni. — K. M . 

Pred zimsko turistično sezono 

Večje možnosti 
CENE SE NISO BISTVENO SPREMENILE — 
VEČ NOVIH ŽIČNIC IN GOSTINSKIH OBJEK
TOV — PRIČAKUJEJO MOČNEJŠI ODZIV 
TURISTOV IZ VELIKE BRITANIJE 
Dovolj je, da padejo občutnej-

še količine snega, pa smo v zim
ski turistični sezoni. Kako smo 
nanjo pripravljeni? Kaj moramo 
še ukreniti? V tem tednu bo več 
posvetovanj, na katerih se bodo 
pogovorili tudi o teh dveh vpra
šanjih. Gospodarska zbornica 
okraja Ljubljana je za torek, 
sredo, soboto in prihodnji pone
deljek pripravila sektorske kon
ference gospodarskih in družbe
nih organizacij na Bledu, v Bo
hinju, v Preddvoru in v Kamniku. 
Ista tema pa bo med drugim ru
di na dnevnem redu seje uprav
nega odbora Gorenjske turistič
ne zveze v soboto. 

Letošnjo zimsko sezono priča
kujemo z več novimi turističnimi 
objekti. Med njimi so žičnica na 
Vogel, žičnica na Veliko planino, 
dom na Zelenico, žičnica na Špa-
nov vrh pri Jesenicah, novi trakt 
hotela Jelovica na Bledu itd. 

Iz cenika gostinskih storitev je 
razvidno, da se cene V primerjavi 
z lansko zimso sezeno niso bi
stveno premenile. Vendar pa so 
za domačega gosta še vedino viso
ke, kar utegne močno vplivati na 
uspeh sezone. Ta je namreč še 
vedno odvisen od domačih turi

stov. Zato gostinskim podjetjem 
priporočajo, da dajo večjim sku
pinam popuste in si tako zagoto
vijo polno zasedene objekte, kar 
bo še vedno bolje, tudi s finanč
nega gledišča, kot pa majhna za. 
sedba. 

Hotelska podjetja so sklenila 
že precej pogodb in sprejela re
zervacije za zimo. Najbolj ugod
na je slika že čas okoli Novega 
leta in zimskih počitnic. »Kom
pas« je skupaj z agencijo »Yougo-
tours« iz Anglije, podjetjem Adria. 
avio promet ter z Gorenjsko tu
ristično zvezo organiziral širšo 
propagandno akcijo v Angliji. 

S. 

Pomembna seja 
Včeraj je bila v Kranju razšir

jena seja občinskega odbora 
SZDL in predsedstva občinskega 
sindikalnega sveta. Razpravljali 
so o aktualnih idejnih In politič
nih vprašanjih družbeno-ekonom-
skega razvoja. Nadalje so obrav
navali o organizacijsko kadrovski 
in vsebinski orientaciji za konfe
renco krajevnih organizacij SZDL. 

V pestri in zanimivi razpravi 
je sodelovalo več članov odbora. 

Kranj 
V V O Z I L I S M O 
Planine F O R S T E R 
— cena 460.000 din 
Planine P E T R O F 
— cena 460.000 din 
Klavirje F O R S T E R 
— koncertni, cena 
1,386.900 din 
Klavirske harmonike: 

Weltmeister 40/V - B 
po ceni 62.220 din 
Weltmeister 32 - B 
po ceni 38.190 din 
Pr iporoča ta se 
prodajalni 
B L A G O V N I C A in 
D E K O R 
Veletrgovskega podjetja 
K O K R A K R A N J . 

Važne 
spremembe 
Biro za informacije skupščine 

SRS nas je obvestil, da bo 5. no
vembra seja odbora za proračun 
republiškega zbora. Zbor bo ob
ravnaval in sklepal o predlogu 
zakona o spremembah in dopol
nitvah zakona o proračunu Soci
alistične republike Slovenije za 
leto 1964. 

Seja bo skupno z začasnim od
borom organizacijsko političnega 
zbora za proračunski sistem. 

Nova turistična 
poslovalnica 
3. novembra je bila v Kranju 

otvoritev nove turistične poslo
valnice na Koroški cesti 2. Otvo
ritvi so razen predstavnikov Kom
pasa prisostvovali tudi zastopni
ki občinskega političnega vodstva, 
občinske skupščine, gostinskih in 
turističnih organizacij in nekate
rih gospodarskih organizacij. No
vo otvorjena poslovalnica je no
tranje kot zunanje okusno ure
jena. Pri otvoritvi je predsednik 
delavskega sveta Kompasa iz 
Ljubljane Lojze Pavlica dejal: 
»Letos je že četrta poslovalnica, 
ki jo otvarjamo. Prepričan sem, 
da bo poslovalnica v Kranju za
dovoljila kranjske odnosno go
renjske potrebe. Naša glavna 
dolžnost je, da damo kraju, kar 
je potrebno. Z dobro turistično 
poslovalnico iskreno želimo tesne
ga sodelovanja s predstavniki ko
mune in političnega vodstva, in 
z vsemi občani. 

D. K . 

Gorenjske ceste pozimi 
* e ob prvih snežnih padavinah bo močno aktualno vprašanje, po 
katerih cestah bo mogoč ' in kolikor toliko nemoten promet z mo
tornimi vozili. Po predlogu Skupnosti cestnih podjetij SRS bodo 
ceste razdeljene v več kategorij —• od tistih, k i so najvažnejše in 
* l h bodo čistili sproti, do onih, k i Jih sploh ne nameravajo čistiti. 

Na gorenjskem območju so v 
^ i skupini odseki Ljubljana 

°dkoren, Podkoren — Rateče, 
'-esce — Bled — Bohinj — žič-
?*ca. Podbrezje — Tržič — Iju-
jj^jsfci predor. Te ceste bodo kar 

aJhifreje očiščene, čeprav bo to 
2 antevalo visoke stroške. 

drugi skupini so odseki, ki j ih 
T° d o sicer plužili, vendar pa bo-
. ° lahko dopustili manjše zasto-
^ Prometa, če bo takojšnje či-
<^enje predrago. To bo pri i lo v 

£°stev takrat, če bo več dni ne-
r^trgoma snežilo. Kot tretji 
kat n a v r s l i cestni odseki med 
^ a t e r i r n i sta odseka Podkoren — 
g e n s k o sedlo, Zlatorog — Sa-
- 1 C a - Plužili j ih bodo le dotlej, 

d«kler C ? J 

a,. " bo to mogoče z normalni-
Pr i ? ' u ^ n m i i sredstvi. Omenjeni 

e dlog ( l c predvideva pluženja 
a °dseke Erika — Vršič, Ijubelj-

sta P r e d o r ~ državna meja. Ce-
do n & bo zaprta verjetno 
Hev S r e d i n e aprila, dokler traja 
j e j ? r n ° s t plazov. Cestno podjet
n o ? 0 ' J ' ° k ° s ! ; u ^ ' , , ° vzdrževati 
Gozd* i n t a d o k o č e > > n a 

Upa i č e v K r a r > i s k i gori ne bo 
«°anih snežnih razmer. 

b , 1 ' - n j 0 

podjetje Kranj 
zimo tehnično kar 

je za 
dobro 

pripravljeno. Na voljo ima 4 
specialne stroje za odmetavanje 
snega, ki so jih namenili nasled
nja delovna področja: Pokljuko, 
Gornjesavsko dolino, področje 
Ljubelja in območje Kranja in 
Škofje Loke. — S. 

V teh dneh 
v skupščini 
Te dni bo nadaljevala v skup

ščini zakonodajnopravna komisija 
z razpravo o osnutkih zakona o 
f nanciranju družbenopolit ičnih 
skupnosti in zakona o davkih in 
prispevkih občanov. Ravno lako 
bodo nadaljevali delo posamezni 
odbori republiškega in organiza-
cijsko-političnega zbora. 

Jutri pa bo odbor za proračun 
republiškega zbora obravnaval 
spremembe in dopolnitve zakona 
o republiškem proračunu. Od po
večanih sredstev bo po zakonu o 
proračunu avtomatično pripadlo 
posameznim skladom 35,5 odstot
ka. 

Predkongresni razgovori 

Velike odgovornosti proizvajalcev 
Sklanjal se je nad pisalno mi

zo in bil zatopljen v neko delo. 
Nit i opazil ni našega prihoda. To
da 33-letni inž. Tone Nedog, Šef 
oddelka za preiskavo materiala v 1 

tovarni Iskra, je bil takoj pri
pravljen na razgovor. Kmalu smo 
zvedeli; da je član ZK od 1949. le
ta in sekretar tovarniškega komi
teja ZK. 

Odsev na njegovem obrazu in 
vnema, s katero je govoril, pri
čata, da je tov. inženir Tone nad
vse srečen in ponosen na izvolitev 
za delegata za VIII . kongres Z K J . 

Sproščeno im preudarjeno je 
odgovarjal na naša vprašanja. Na
še prvo vprašanje se je glasilo: 
' Smernice Za predkongresno de
javnost Z K J ugotavljajo, da je 
utrjevanje in krepitev samostoj
nosti in odgovornosti neposred
nega proizvajalca osreden pogoj 
za naraščanje proizvodnje in s 
tem krepitev življenjskega stan
darda. Ali bi za naše bralce ho
teli povedati nekaj več o samo
stojnosti in odgovornosti proiz
vajalcev v vaši gospodarski orga
nizaciji? 

— Naša gospodarska organiza
cija je dokaj velika, zato je v 
njej precej nerešenih vprašanj s 
področja delavskega samouprav
ljanja. Dosegli smo napredek v 
večanju vloge in vpliva samo
upravnih organov in samouprav-

ljavcev na materialne stroške, de
litev osebnih dohodkov in na po
samezne zadeve iz delovnih raz
merij v delovnih (ekonomskih) 
enotah. Vendar se zavedamo, da 
je za resnično odločanje v gospo
darjenju potrebno še marsikaj 
storiti. Predvsem je potrebno or
ganizirati naše delovne enote ta
ko, da bo mogoče ugotavljati vse 
tiste elemente gospodarjenja, k i 
jih dames ugotavljamo le na ni
voju tovarne. To pa v obstoječi 
organizacijski strukturi ni mo
goče, ker razporeditev proizvod
nih sredstev onemogoča organi
zirati proizvodnje v zaključene 
celote za posamezne naše proiz
vode. Le v tako zaključenih ce
lotah bomo danes lahko odločali 
tudi o vrednosti prodane in pla
čane proizvodnje. V takih pogo
jih notranje urejenosti in orga
niziranosti, se bo nedvomno tudi 
kvalitetno spremenil vpliv -uprav-
Ijalcev na gospodarjenje. Vseka
kor pa bo moral sleherni uprav
ljavec tudi v takih pogojih pri 
svojih odločitvah upoštevati in
terese delovne enote kakor tudi 
celotne tovarne, sicer napredka 
in rasti celotnega kolektiva ni 
mopnče uresničiti. — 

S kakšno odgovornostio se Je 
vaš kolektiiv lotil problema po
skusnega uvajanja skrajšanega 
delovnega tedna? 

— Skrajšani delovni teden smo 
pričeli uvajati s 1. oktobrom. 
Seveda, po predhodno izdelanih 
analizah s področij dosedanjega 
izkoriščanja delovnega časa, ob
stoječega stanja na področju 
normiranja, delitve osebnih do
hodkov M notranje organizacije 
tovarne. Te analize in iz njih iz
virajoči ukrepi in naloge nam bo
do omogočale ne samo uvedbo 
42-urnega tedna, temveč tudi re
alizacijo ciljev v zvezi s predhod
nim vprašanjem. Skrajšani delov
ni teden uvajamo postopoma in 
hkrati z nalogami, ki j ih nareku
jejo omenjene analize tako, da bi 
začeli z 42-urnim delovnim ted
nom 1. julija prihodnjega^ leta, 
če bodo ekonomski pokazatelji to 
upravičili. — 

Vaša največja želja? 
— Kot delegat za VIII . kongres 

Z K J si želim na podsočju gospo
darstva smernic oziroma sklepov, 
ki bodo temeljite na realnih ob
stoječih razmerah v gospodar
stvu, to je predvsem na večjem 
pomenu realnega planiranja, iz
koriščanja že obstoječih zmoglji
vosti, na zmanjševanju vloge bi
rokracije pri operativnem odlo
čanju 'o gospodarstvu in gospo
darski! investicijah ter na večjem 
upoštevanju zakonitosti razvojnih 
procesov v gospodarstvu. — 

DRAGO K A S T E L I C 
Inž. TONE NEDOG 



I V f l f i t 
pa sr^la 

DE GAULLE ZAVRNIL 
PREDLOG 
Francoski šef je te dni zavrnili 

predlog, ki ga je dala Kitajska 
za sklicanje konference petih 
atomskih sil o atomski razoro
žitvi. Generalov odgovor označu
jejo v Parizu kot »vljudno ne-
soglašanje.« De Ganile še vedno 
vztraja, naj bi se take konferen
ce udeležile tiste države, ki ima
jo atomsko orožje, da bi bila 
konferenca zares uspešna. 

KATASTROFALNO 
NEURJE 
Te dni je povzročilo hudo ne

urje v Tuniziji in na Siciliji veli
ko škodo. Veliko ljudi je izgubilo 
življenje ali pa so bili ram jeni. 
V nekaterih krajih je veter celo 
rušil tovarne, odnašal strehe, ru-
val drevesa in nosil po cestah 
avtomobile. 

TJNICENI AMERIŠKI 
AVIONI 
V nedeljo navsezgodaj so na 

ifijgonakem letališču južnovjet-
namske enote bombardirale ame
riško oporišča Bien Hoa. Ameri
čani so utrpeli velike izgube. Uni
čili ali poškodovali so dvajset 
težkih bombnikov In ubili štiri 
američane, dvajset pa ranili. V 
drugem nanadu pa je bil ubit 
neki ameriški oficir. Vsled tega 
8e Je predsednik Johnson sestal 
z zunanjim In obrambnim mi
nistrom. 

PRVI OBJAVLJENI 
GOVORI 
Te dni so vsi angleški listi ob

javili govor niskih voditeljev 
Brežnjeva ;n Kosigina. To je pr
vič, da je kitajska vlada seznani
la njihove ljudi o stališču sov
jetskih voditeljev. Objavljeni so 
bili brez komentarjev, kar vse
kakor ni njihova navada. 

ODPRTI PREHODI 
V soboto so po daljšem času 

zopet odprli prehode v Berlinu 
med vzhodom in zahodom, že v 
prvih dneh so izdali okoli mili
jon prepustnic. Prepustnice so 
izdali samo tistim, ki imajo so
rodnike v drugem delu mesta. 

PREKINJENI ODNOSI 
Te dni so prekinili diplomatske 

odnose med CSSR in Bolivijo. 
Bolivijska vlada je sporočila, da 
so napravili to zaradi tega ker 
se je CSSR vmešavala v njihove 
notranje zadeve. Češkoslovaška 
vlada pa je to odločno zanikala 
in jc vsled tega dala odlok, da 
mora bolivijski diplomat zapu
stiti njihovo deželo. 

DOBRO PRIJATELJSTVO 
Po vesteh informativne službe 

Indije so sporočili, da je sovjet
ski premier Kosigin sporočil, da 
je sovjetsko-indijsko prijateljstvo 
eno od najbolj trdnih. Nadalje so 
sporočili, da sovjetska pomoč 
Indiji ni samo moralna temveč 
tudi konkretna. 

ATOMSKA EKSPLOZIJA 
Te dni so v Nevadi napravili 

18. podzemno atomsko eksplozijo 
v letošnjem letu. Vsekakor to ni 
v duhu razorožitve o kateri se 
iz dneva v dan več govori in daje 
razne predloge. 

Včerajšnje ameriške volitve, pe
te po drugi svetovni vojni, bodo 
ostale znane najbrž zaradi dveh 
prvin: neizprosne volilne borbe in 
zaradi samozavestnih napovedi o 
čisti zmagi. Se nekaj ur nas loči 
in znani bodo volilni Izidi. Nihče 
ne mara biti prezgodaj prerok, 
ker pač vemo, da Ameriko vsak 
dan In na vsakih volitvah znova 
odkrivamo in da je del resnice o 
ameriških volilcih vedno dokaj 
nepopoln In netočen, ne glede na 
to kakšne so bile napovedi in 
ugibanja. 

Beseda Je torej prepuščena ame
riškemu volilcu. Ta Je z volilnimi 
listki že odločil, kdo bo krojil 
hlače ameriške politike v prihod
njih štirih letih. Težko bi bilo v 
naprej Izpovedati odločitev, ker 
pač volitev nI mogoče razlagati z 
nobenimi aritmetičnimi enačbami. 
Ce gledamo na tisk kot na ogle
dalo omerlškega javnega mnenja, 
ki je v veliki večini še vedno na 
strani ameriških republikancev, 
potem bi prisodili, da so republi
kanci zapravili še tisto, kar so 
Imeli. Demokrati so pravi'o, na 
letošnjih volitvah močnejši kot so 
bili kdajkoli, ker so tudi ameriški 

Vremenska napoved za danes in 
prihodnje dni: 

Oblačno, vmes manjše padavi
ne. Temperature med 3 in 8 sto
pinjami Celzija. Tudi v naslednjih 
dneh bo oblačno in občasne pa
davine. Večjih ohladitev ne bo. 

Vremenska slika: 
Jedro hladnega zraka je v viši

nah nad zahodno Evropo in se 
približuje Alpam. Ob jugovzhodnih 
vetrovih bo nad naše kraje do
tekal vlažen zrak in zadrževal ne
stalno vreme. 

Vreme ob 13. uri: 
Brnik oblačno 7 stopinj, zračni 

pritisk 1024 milibarov, počasi pa
da; Jezersko oblačno, 3 stopinje; 
Triglav-Krcdarica v oblakih 4 sto
pinj, brez vetra, 2 metra snega. 

V klubu kulturnih 
delavcev 
Klub kulturnih delavcev prire

ja predavanje kon«ervntorja Mi-
lama deležnika iz Ljubljane. Te
ma predavanja jc »Originalna 
mno"oharvnost na nnš ;h likovnih 
sponvinjkih«. Predavanje bo v pe
tek, 6. novembra, ob 19.30 v re
nesančni dvorani Gorenjskega 
muzeja v Krasi hi, Titov trg št. 4, 
I. nadstropje. Spremljali ga J»odo 
z barvnimi diapozitivi. 

veletovarnarji na široko odprli 
demokratom vrata svojih blagajn. 
Dolgo časa je na ameriškem kop
nu veljalo nepisano pravilo, da je 
predsedniški stolček zasedel po
litik s vzhoda ali severa. Letos je 
to pravilo postavljeno že pred vo
litvami na glavo, ker sta oba kan-

Times, da bi njegov poraz pome
nil ponižanje za vso Ameriko. 

V času, ko tiskamo te vrstice 
ameriški volilcl že polnijo volil
ne skrinjice. Kljub dejstvu, da je 
njihov sestav zelo pester m raz
ličen pa že lahko na bistvenih po
udarkih sedanjega volilnega boja 

nje, da j« Amerika pred važnim 
križiščem, na katerem se mora 
odločiti za pot, po kateri bo šla 
naprej. Uboj Kentnedvja ni pojas
njen. Povprečen ameriški volilec 
ve, da Osvvald ni imel nobenega 
pravega razloga za zločin v Dal-
lasu. Vsakemu je tudi jasno, da 

Ameriške volitve 
didata za Belo hišo prava juž-
nji».ka. 

Amerika, ki je na skrit in do 
sedaj nepojasnjen način ubila 
mladega Kenmedvja, se je pod za
ščito petrolejskih mogotcev Iz 
Texasa in predvsem z ntjihovlm 
denarjem oprijela Goldvvaterjeve-
ga nazadnjaškega fraka, da bi v 
njegovem kroju Izpovedala vse 
zgodovinske zmote, nepremišljene 
polltlčr1« naklepe In pretnje, ki 
kažejo diagnero slaboumnosti. Na 
drugI strani pa je južnjak John
son prvi človek iz demokratskih 
vrst, za katerega trdi Nevv York 

določimo, kje bodo ameriški volil
cl odložili več listkov: v republi
kanski ali demokratski skrinjici. 
Čeprav prištevajo skoraj tretjino 
ameriških volllcev med takoime-
novane »nomade«, državljane, ki 
se priložnostno selijo od stranke 
k stranki, pa sedanje volitve le 
ne potekajo v pretirani negotovo
sti glede izhoda. Kopija volllcev 
so se lomila na številnih barika
dah, še vedno je v spominu ame
riškega državljana zahrbten umor 
predsednika Kennedija, ki je v 
času svojega bivanja v Bell hiši 
dal s vsem svojim delom na zna-

so bili vpleteni v uboj višji krogi. 
Dallaška tragedija je torej pika 
za demokrate. 

Zakon o državljanskih pravicah 
je Ameriko razdedinil, da se je 
razklala na dva tabora. Dediči ras
nega zatiranja hočejo zapuščino v 
južnih državah, kjer so črnci osta
li v suženjskih okovih, nadalje
vati. Težave glede Izvajanja tega 
zakona so se že pokazale, čeprav 
je okoli 70% ameriškega prebival
stva na strani zakona. Okoli 20 
milijonov črncev naj bi končno 
dobilo enakopraven položaj v 
ameriški družbi: pravico do ena

ke zaposlitve, volilno pravico itd. 
Demokrati so tisti, ki imajo ve
činsko podporo državljanov v od
nosu do črncev, vemdar ne gre 
zapostavljati moči nasprotnikov 
rasne enakosti. Točke so torej zo
pet na strani demokratov. 

Boj proti siromaštvu in nezapo
slenosti sta tudi izuma, ki Joh-
sonu omogočata boljše izglede. 
Johnson je prvi ameriški predsed
nik, ki se je resno spoprijel z 
revščino. To bo brez dvoma veli
ki izpit, ki ga Johnson še nI do
dobra naštudlral. Deficit ameriške 
plačilne bilance v zadnjih letih 
pa daje večjo oporo Goldvvaterje-
vim trditvam, da je ameriško go
spodarstvo podobno razpadlim 
pljučam. To pa je hkrati edina 
črna pika za demokrate in najbrž 
premajhna, da bi Goldwater lah
ko slavil volilno zmago. 

V nedeljo so bile po vsej Go
renjski žalne komemoracije v 
počastitev dneva mrtvih, kjer 
so obudili spomin na tiste, ki 
so za nas darovali življenja. 
Slika prikazuje eno od teh ko-
memoracij na Trgu revolucije 
v Kranju. 

Po vrednosti 
opravljenega dela 
Merilo nagrajevanja v gospodarstvu prodira 
tudi v šole in družbene službe 
Po določilih statutov delovnih organizacij v družben h službah so 
izvolili delovni kolektivi po šolah svete šol kot temeljne samo
upravne organe. V večini šol radovljiške občine so to delo že opra
vili, pripravljajo pa tudi že programe za prihodnje finančno leto. 

Pristojnosti svetov delovnih 
skupnosti šole bodo v prihodnje, 
s čedalje bolj doslednim uresnse
vanjem načela samostojnosti v 
upravljanju in vodenju šol, pre
cej večje kot so bile doslej. Tak
šen status j im bodo omogočila 
večja sredstva, s katerimi bodo 
kolektivi samostojno razpolagali 
kot to določajo statuti in pravil
niki o delitvi. Veliko pa bodo k 
temu pripomogle izkušnje, ki so 
si j ih šole pridobile v času pre
hoda na samoupravo. Druga plat 
tega vprašanja pa je tudi samo
uprava učencev, ki bo s pravil
nim usmerjanjem ter s krep.tvi-
jo vodstev pionirskih in mladin
skih združenj pomagala uresniče
vati vsakdanje vzgojne im prakt ič
ne naloge šole. 

Temeljna naloga svetov šole in de-' 
lovnih skupnosti v celoti je iz
vajanje vzgojno izobraževalnega 
programa. V tesni povezanosti s 
to nalogo pa naj bi bila skrb za 
materialno krepitev, ki bo omo
gočila smotrno In čim bogatejše 
izvajanje temeljnega ter dopol
nilnega dela v učnem in vzgojnem 
programu šolei Nič manj važne 
Pa niso tudi druge naloge, ki j ih 
uresničujejo delovni kolektivi šol 
in njihovi samoupravni organi: 
delitev dohodka in s tem v zvezi 
skladno urejanje odnosa med 
osebnimi prejemki, materialni 
stroški ter skladi. Za šole je zelo 
pomembno, da si zagotovijo tudi 
sredstva za sklade, predvsem pa 

sklad skupne porabe. Doslej teh 
sredstev v večni šol niso imeli, 
ker so obč'nski skladi navadno 
administrativno določali zneske 
za posamezne šole v okviru 
skromnih možnosti. Zato so se 
šole odločile za drugo pot: sesla-
vile so izračun za vrednost peda
goške ure'in na tej osnovi pripra
vile stanje potreb, upoštevajoč pri 
tem pogoje im položaj, kakršen 
je tudi v delovnih organizacijah 
gospodarstva. — V vseh šolah je
seniške in radovljiške komune 
so se odločili za bolj poenoteno 
in vsklajeno urejanje temeljnih 
vprašanj pri programiranju po
treb za osebne ter materialne iz
datke. Te naloge bodo urejali 
programi šol, ki bodo zajeli vso 
dejavnost, finančne potrebe in 
naloge pri uresničevanju učno-
vzgojnega dela. 

Lesen most ne ustreza 
Na cesti III. reda Medvode—šk. 

Loka pri vasi Draga je voda že 
pred časom porušila most. Za 
silo so postavili lesenega, k i pa 
spričo naraščajočega prometa ne 
more biti več kos. Ker stoji 
most še na nepreglednem ovin
ku vrh klanca, je vožnja preko 
njega neprijetna in nezanesljiva. 
Prebivalci, predvsem pa koristni-
ki te ceste, pričakujejo, da bo
do na tem mestu čimprej posta
vili spet tak most, ki bo ustrezal 
potrebam in zahtevam. 

AVTO »ŠEL PO VODI« 
Kranj, 3. novembra — Te dni 

se je pred Okrožnim sodiščem v 
Kranju zagovarjal 18-lctni Mirko 
Novak, zaposlen pri podjetju 
»Parketar« v Ljubljani. Obtožen 
je bil , da je 10. julija 1964 pona
redil dopis carinarnice Roka, v 
katerem naj bi mu ta sporočila 
naj dvigme avto, ki ga mu je po
slal prijatelj iz Marseille z ladjo 
»Zadar«. Nadalje je napisal, da 
je avto zmamke Peugot 404 v nji
hovem skladišču in v primeru, 
če ga ne bo dvignil, ga bodo 
prodali na licitaciji. Na dopisu je 
podpisal kot direktorja Rafa Ma-
kuca in kot šefa oddelka za pro
dajo Sfipeja Andiča. Obeh dveh 
praktično v carinarnici na Reki 
sploh ni zaposlenih. 

S tem je Mirko Novak napra
vil hudo kaznivo dejanje in ga je 
senat sodišča obsodil na em me
sec zapora, pod pogojem da v 
času enega leta ne napravi nove
ga kaznivega dejanja. Povrniti pa 
mora stroške kazenskega postop
ka ter enkratno povprečnino. 

— J. J . 
VOŽNJA VŠTRIC 
Kranj, 3. novembra — Sedem

najstega septembra lani sta se 
po cesti IV. reda škol ja Loka— 
Vinearji peljala z motornimi ko
lesi Leopold Kosec 28 in Lovro 
Debeljak 30. Vozila sta vštric po 
sredi ceste in se zaletela drug v 
drugega. Pri tem je Lovro Debe
ljak utrpel težje telesne poškode, 
sklepni zlom desne goleni v kole
nu, zlom desne piščali, izliv krvi 
v desni kolenski sklep in v pod
kožje desnega kolena ter nekaite-
r manjše odrgnine po nogi. So
potnik Kosca se jc poškodoval in 
si zadobil manjše odrgnine. Leo
pold Kosec pa je zadobil udarec 
v desno koleno in izvim palca des
ne roke. 

Obsojena sta bila: Leopold 
Kosec na mesec dni in Lovro 
Debeljak na dva meseca zapora, 
ter povračilo vseh stroškov sod
nega postopka. — J. J. 

PREVEČ »SVOBODNA« 
PRODAJA 
Kranj, 3. novembra — Obtože

na Ivanka Kunej 38 iz Šenčurja, 
ki je zaposlena v poslovalnici 
KŽK obrata klavnice v Šenčur
ju, je nakupovala teleta im pra-

Razgovor 
komercialistov 
Mnogokrat je odvisno dobro 

poslovanje podjetij od dobre or
ganizacije komercialnih služb ter 
ustrezne komercialne politike. 
Vsled tega se je tudi kranjski 
Klub gospodarstvenikov odločil, 
da organizira posebno predava
nje oziroma razpravok o delu k o 
mercialnih služb. Organiziralo 
ga bo na pobudo direktorjev pod
jetij in družbeno-političnih orga
nov. Razprava bo danes popoldne 
ob 17. uri v klubskih prostorih 
v Kranju, in jo bo vodil diplomi
rani ekonomist Drago Kotnik iz 
Ljubljane. Predvsem bo razprav
ljal o organizaciji komercialne 
službe in principu komercialne 
politike podjetij v pogojih naše
ga gospodarskega sistema. 

J. J. 

šiče in j ih zaklala v svoji zasebni 
klavnici, meso pa je prodajala za 
svoj račum v poslovalnici. Na tak 
načim je prodala meso petih te
let in dveh prašičev poleg tega 
pa je prodala, tudi meso svojih 
telet. Pr i vsem tem delu je ne
upravičeno zaslužila 46.500 dinar
jev. S tem dejanjem je zlorabila 
svoj položaj jn s tem napravila 
kaznivo dejanje. Sodišče jo je 
obsodilo pogojno na tri mesece 
zapora in na povračilo stroškov 
in škode. — J. J . 

Z M O T O R J E M V PEŠCA 
Kranj, 3. novembra — 26. apri

la se je peljal po cesti iz Srednje 
vasi proti Cešmjici Jože Zalokar 
z motornim kolesom. Pr i prehite
vanju pešca mi zmanjšal hitrosti. 
Nekoliko naglušen 64-letmi pešec 
Janez Smrkavec je hodil precej 
po sredini cestišča. K o je moto
rist dal znak s hupo, pešec ni 
takoj r eagiral, vendar je imel 
znak hupe za posledico, da je ta 
skočil na desno stran cestišča. 
V tem trenutku pa ga je motorist 
prehitevali po desni strani in g a 
zbil po cesti. Pešec je pri tem 
utrpel kompliciran prelom obeh 
členkov desnega gležnja z izpahom 
skočnice ter nekatere druge po
škodbe. 

Sodišče je Zalokarju izreklo tri 
mesece zapora, pogojno za dobo 
dveh let. Poleg tega mora Smr-
kovcu povrniti 25 tisoč din za 
škodo, ki m ujo je prizadejal s 
kazmivim dejanjem. — J . J . 

Z AVTO V HIŠO 
Jesenice, 3, novembra. Pred 

dnevi je vozil »Fiat 1300 iz sme
ri Kranjska gora proti Jesenicam. 
Avto je upravljal šofer Zvone 

Verbič, ki »je zaradi nerazjasnje-
inh razlogov izgubil oblast nad 
vozilom. V Gozd Mrtuljku je za
peljal s ceste in se zaletel v hišo. 
Pri trčenju je nastala gmotna 
škoda v višini 1.200.000 dinarjev. 
Vozniku avtomobila pa so odvze
li vozniško dovoljenje in pregle
dali kr i . 

J. J. 
ZAVORE, ZAVORE! 
škofja Loka, 3. novembra Voz

niku tovornega avtomobila L J 30-48, 
Špik Filipu, se je pred dnevi pri
petila nesreča. Špik je vozil J& 
škofje Loke proti Poljanam. K ° 
pa je pripeljal v Poljane so rnU 
odpovedale zavore, delno pa tudi 
kretalni mehanizem. Pri nesreči 
je nastala materialna škoda, ki 
znaša okoli petsto tisoč dinarjev. 

J. J. 
NA SREDI CESTE! 
škofja Loka, 3. novembra. V 

vasi Sv. Duh pri Škofji Loki je 
te dni zbil po cesti mopedist Ja-
nez Križnar pešca Stanislava 
Habjana. Pri nesreči je Habjani 
dobil pretres možganov in so g a 

morali odpeljati v ljubljansko 
bolnišnico. Pešec je hodil po sre
di ceste. — J. J . 

Z MOTORJEM 
V OGRAJO 
Kranj, 3. novembra. N a cesti 

Staneta Žagarja se je pripetila 
prometna nesreča pri kateri i* 
bil težje poškodovan motorist 
Branislav šakič. K o se je v ve
černih urah peljal po cesti ga Jf 
pričelo zanašati. Zaletel se je * 
betonski nosilec ograje. Pri P a 

cu si jc zadobil pretres možganov. 
Odpeljali so ga v ljubljansko 
bolnišnico. — J. J . 

Prve priprave 
na volitve 
V škofjeloški občini že raz

pravljajo o volitvah spomladi 
prihodnjega leta, ko bo prva 
skupina odbornikov v organih 
družbeno-političnih skupnosti ro
tirala in bo prvič v novem ustav
nem sistemu izvedena rotacija v 
predstavniških telesih. Tokrat so 
priprave šele v družbeno-politič-
nih organizacijah in njihovih or
ganih, pozneje pa se bodo te raz
prave prenesle tudi v širši krog 
občanov, na zbore volivcev in de
lovne skupnosti. 

Da bi podrobneje proučili im 
pretresli vlogo in delo občinske 
skupščine na eni strani ter lik od
bornika na drugi strani, bodo ob
činske družbeno-politične organi
zacije skupaj z občinsko skupšči
no v Škofji Loki organizirale po
litično zborovanje, kjer se bodo 
odborniki občinske skupščine in 
predstavniki družbeno-političnih 

organizacij pomenili o pripravah 
na spomladanske volitve glê e 
razprav o liku odbornika, in P°" 
vezavi odbornika z družbeninu 
Organizacijami na terenu in v P°" 
sameznih podjetjih. Prav tako s 0 

bodo udeleženci zborovanja P°" 
govorili o mobilizaciji in praviinj 
usmeritvi vseh političnih sil Prt 

volitvami za pravilni izbor kfli£ 
didatov v bodočih predstavniški* 1 

organih. 
Na zborovanju bodo razpravlja

li o problematiki in stanju 
spodarstva v občimi v zvezi z n

v 

vimi gospodarskimi ukrepi. P*"̂  
gotovo je, da tokratno zborovanj« 
ne bo smelo biiti zadnje, kaj 
razprava o vlogi in nalogah 
bornika ter njegovem l iku W 
aktualnih vprašanjih občine niO" 
r a biti stalna akcija političnu 
sil v občini. — Z. P. 

Obrambna vzgoja občanov 
V radovljiški občini so za le

tošnje delovno sezono pripravili 
širok program za obrambno 
vzgojo prebivalstva. 2e lani je 
imela posebna komisija za ob
rambno vzgojo precej uspeha s 
svojim delom, saj je štiri preda
vanja, ki so j ih izvedli v petih 
krajih občine, obiskalo nekaj 
nad tisoč sto obiskovalcev. Naj
bolje je uspel večer, na katerem 
so oživljali udeleženci dražgoške 
bitke spomine na to veliko epo
pejo iz NOV na Gorenjskem. 

Za letos so organizatorji poiska
l i nove oblike srečanja z občin
stvom. Da bi zbudili še več za
nimanja med poslušalci, so pri
pravili srečam je s predavatelji v 
obliki pogovorov. Teme so zani
mive in poučne. Kot prva bo na 
vrsti mednarodno pravo in vojna. 
V decembru pogovor o dolžnostih 
državljanov v obrambi domovine 
v zvezi z določili ustave. Prve me
sece prihodnjega leta pa bodo 

pripravili še dve srečanji, m 
cer o atomskem sevanju ter P 
žarni obrambi. ' ^ 

Program obrambne vzgoje.P ^ 
bivalstva bodo izvajali v ^ o d « ^ 
vanju z vsemi organizacijami 
društvi, posebej pa z z^w7fVc[t' 
rezervnih oficirjev in podo ' ^ 
jev. Krajevni odbori združe*1! 
prav tako pripravili svoje ^ 
braževalne programe. Letos so 
pričeli izvajati s posebno \c'^\ii 
preizkušnjo znamja o v°J f l* nje 
veščinah. 'Rezultati te preizkus 
so dokaj ugodni in potrjuj ^ 
ugotoviitev, da rezervni °ric!£:Lji0 
podoficir j i spremljajo stroK ^ 

. vojaško literaturo in jo # * u 

uspehom proučujejo. Svoje P p a 

tično znanje pa bodo po^a 7- 3 .^JS-
posebnih individualnih P r e i . ' je 
njah v decembru. Z d r u ž e n j e ^ 
za svoje člane pripravil" irff> 
praktične vaje na terenu i n * 
jen je za prihodnjo pomlad • ^ 
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Predkongresna dejavnost v vrstah ZK 

Tržiški komunisti o sebi 
Občinski komite ZKS Tržič je na zadnji razširjeni seji zelo kritično 
ocenil delo komunistov v okviru predkongresne aktivnosti. 
Komisije pri občinskem komiteju so v tem času pripravile 6 po
svetov o aktualnih temah, ki se jih je aktivno udeležilo 335 članov 
ZK. Posveti so bili: o delitvi dohodka po delu, o decentralizaciji 
delavskega samoupravljanja, o izkoriščanju notranjih rezerv in 
produktivnosti dela, o štipendiranju in izobraževanju glede potreb 
po kadrih, o investicijski politiki in stanovanjski gradnji v luči od
govornih komunistov, o vlogi komunistov v delu družbeno-političnih 
organizacij in organih družbenega samoupravljanja, s posebnim po
udarkom na delu občinske skupščine. 

zacijo ZK, v komuniste in ves 
družbeni mehanizem bo poslal 
polnokrven, kajti brez njega ni 
mogoče ničesar narediti ali iz
boljšati. Prenehati morajo z raz-
pravljanje/n o novih metodah in 
se lotiti problemov tam, kjer so, 
saj silijo naprej skozi prednja 
in zadnja vrata. V ospredje se 
mora postaviti osebna odgovor
nost, v prvi vrsti komunista, 
uslužbenca in delavca. Š. B. 

Na zadnji seji so sklonili, da 
se pripravi še nadaljnjih šest po
svetov, in sicer: o problematiki 
kmetijstva, idejnosti pouka na 
šoli, kulturni im prosvetni ter te-
lesno-vzgojni problematiki, zapo
slovanju in skrbi za dostojno 
življenje delavcev, ki so zaposle
ni kot sezonci, dalje o tem, kako 
so novo sprejeti statuti v praksi 
uveljavljeni ter še nekaj nalog s 
področja organizacijskih vprašanj. 
Na tej konferenci so tudi sprejeli 
sklep glede sestajanja članov ZK 
v okviru osnovne organizacije, ko 
l e bilo jasno povedano, da se 
komunisti ne samo lahko, temveč 
morajo sestajati, da pa naj od
padejo redni in brezplodni se
stanki, katerih namen je bil za
dostiti le formalni zahtevi statu
ta ZK im ustvariti v komunistu 
mnenje, da je s tem opravil svojo 
dolžnost. Z izjemo ideološke ko-
m i s ' j e , ki je pripravila posvet o 

Pred dnevi smo srečali v na
selju »Novi svet« v škofji Lo
ki kmeta Trilerja iz Veštra, ki 
vsak dan pripelje mleko za 
25 strank v tem delu mesta. 
Povedal nam je da porabi 
dnevno za to delo okoli tri 
ure časa. Razen njega vozita 
v ta predel še dva »mlekarja« 
mleko, ki ga ljudje z veseljem 
kupujejo, ker je vseeno cene
je kot pa v mlekarni in še 
na dom ga dobijo. 

idejnosti pouka, te naloge niso 
bile realizirane. 

Utrjevanje družbenega samo
upravljanja je prvenstvena nalo
ga komunistov. Pokazalo pa se 
je, da se v praksi še vedno krče
vito oklepamo starih navad. Zelo 
radi se dogovarjamo izven okvir
jev teh organov, sklepamo razne 
dogovore in jih mnogokrat ser
viramo v odločitev organom sa
moupravljan ja v taki obliki, da 
jih le-ti brez pomisleka im razpra
ve sprejmejo, čeprav se pozneje 
pokaže, da so bile odločitve na 
osnovi napačno pripravljenih dej
stev nepravilne. 

Na določenih mestih v delov
nih organizacijah in drugod so 
tovariši, ki svojega dela ne mo
rejo, ali ne znajo opravljati. Kr i 
tizira se jih vsevprek, samo tam 
ne, kjer bi bilo potrebno. Govori 
se o reelekciji im rotaciji, lotevajo 
pa se je tako nedosledno in po
časi, da to ne vzdrži nobene kri
tik" 

V*.- tO so stvari, ki terjajo re
šitve brez odlašanja in levji delež, 
bi morali pri tem kot pobudniki 
prispevati ravno komunisti. Te 
probleme pa je potrebno reševati 
trezno im preudarno, vendar od
ločno. Reševati jih je potrebno 
tam, kjer je zato mesto, v skup-
šč : n ; , državni upravi, delavskih 
sveth, upravnih odborih, upravah 
podjetij itd. S smelim reševanjem 
problemov bodo samo potrdili 
zaupanje delovnih ljudi v organi-

Stane Konic 
Težko nas je prizadela vest 

o njegovi smrti. Zahrbtna bo
lezen mu ni dovolila, da bi 
užival vsaj del tistega, kar si 
je postavil za svoj življenjski 
cilj — živeti kot enak med 
enakimi, delavec med delavci. 

Vsi smo vedeli zanj, vse or
ganizacije so čutile, da dela 
v njih. Predsednik občinskega 
sndikalnega sveta je bil v ča
su, ko dela še nismo merili 
samo z denarjem, takrat, ko 
si je Sindikat v naši domovini 
šele utiral nova pota. 

Tudi zadnja leta ni prekri
žal rok. Tudi kot upokojenec 
nam je svetoval, pomagal. 

Zdaj ga ne bo več med nami. 
Težko se bomo sprijaznili s 
tem dejstvom: Spominjali se 
ga bomo. Trajno spominjali 
in zahvalimo se mu za njego
vo delo. 

Problemi škofjeloške trgovine 

Kupec gre tja, 
kjer je bolje 
Medtem ko je gospodarstvo, industrija in obrt v zadnjih letih v 
škofji Loki napravilo znaten korak glede rekonstrukcije opreme in 
industrijskega prostora, pa tega ne moremo govoriti za trgovino, 
zakaj le-ta je glede prosUrov precej na slabšem kot je bila pred 
vojno. 

Sedaj potekajo zadnja dela 
pri urejevanju novega naselja 
»Novi svet« v škofji Loki. To 
bo eno najlepših naselij na 
Gorenjskem. Slika prikazuje 
asfaltiranje sprehajalnih stez 
in urejevanje otroškega igrišča. 

Trgovina ima na škofjeloškem 
področju v primerjavi s predvoj
no 18 odst. manj prostorov im tu
di glede opreme se ne more po 1 
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TELEFON V MAVČIČAH 
V Mavčičah se že dalj časa čuti potreba, da bi kraj dobil jav

no govorilnico. Sicer kraj ima telefon oz. je le-ta last trgovine in jc 
možno telefonirati samo v času, ko posluje trgovina. To pa kraju 
ne zadostuje več. Zato so se odločili, da bodo še letos postavili 
v Mavčičah telefonsko javno govorilnico, ki bo dostopna vsem in 
v vsakem dnevnem,času. 

ZA SMUČARJE NA JEZERSKEM 
Strokovnjaki so si ogledali na Jezerskem teren, na katerem 

bodo postavili žičnico-vlečnico. Le-to je kupilo gostinsko podjetje 
Dom na Jezerskem. Vse kaže, da bo žičnica stala nedaleč od depan
danse Doma oz. Planike, na Skubrovi strani. Sicer jo bodo po po
trebi lahko prestavili na drug kraj, koder bodo ugodna smučišča. 

Na Jezerskem je smučarski šport zelo dobro razvit, toda ker 
ni bilo žičnice, je bilo opaziti, da se zimski turisti in smučarji vse 
manj zavzemajo za bivanje v tem lepem kraju, ki ima vse možnosti 
in pogoje za zimski šport. Da bi se na Jezerskem razvil turizem 
tudi v tej smeri, je bila odločitev za nakup žičnice-vlečnice več kot 
samo nujna. 

DA NE BO PREPOZNO 
2e nekaj časa je, ko se je pod Osovnikom pri Škofji Loki od

trgal zemeljski plaz in zasul tamkajšnji potok, ki teče skozi vas Go
steče in se zliva v reko Soro. 

Voda je s seboj nosila zemeljski plaz, k i je že skoro v celoti za
sul strugo potoka. Sedaj se že nekaj časa kaže nujna potreba, da se 
struga potoka poglobi oz. regulira, sicer se lahko zgodi, da bo voda 
pričela poplavljati vasi in polja Krajevni odbor je o tem pro
blemu že razpravljal, vendar vse kaže, da se dela še niso lotili. Zelo 
verjetno pa je, da KO sam s sredstvi, s katerimi razpolaga, vsega 
tega ne bo zmogel. 

KOMEMORACIJA V STRA2IŠČU 
Ob dnevu mrtvih, 1. novembra, so tudi družbeno-politične or

ganizacije iz Stražišča pri Kranju pripravile pred domom Partizana 
veliko žalno proslavo oz. komemoracijo. Tako lepo pripravljene ko
memoracije v Stražišču že dolgo ni bilo in tudi tako velike ude
ležbe prebivalstva ne. Slavnostni govor je ImeJ predsednik KO ZB 
Stražlšče Franc Pagon, program pa so Izvajali mladinski pevski 
zbor osemletke Lucijana Seljaka, rccltatorji in godba na pihala 
DPD Svobode Iz Kranja. Predstavniki delovnih organizacij Kranja, 
društev, organizacij, šol in zavodov položili tonce k spomeniku in 
spominskim obeležjem padlih. Posebna delegacija pa je položila 
tudi venec k spomeniku padlih vojakov v prvi svetovni vojni. 

POMOČ PRI NAKUPU OZIMNICE 

Komisija za socialna vprašanja pri krajevni skupnosti Jezersko 
je razpravljala o socialno šibkih občanih njihovega območja in 
sklenila, da priskočijo na pomoč 19 in j im s 166 tisoč dinarji po
magajo pri nakupu ozimnice. 

V POČASTITEV DNEVA MRTVIH 

Družbeno-politične organizacije so tudi v Šenčurju pripravile 
lepo komemorativno proslavo v počastitev dneva mrtvih, 1. no
vembra, pred spomenikom in grobovi padlih borcev na domačem 
pokopališču. 

Razen govora, so pripravili tudi lep kulturni program, ki so ga 
izvajali mladinski pevski zbor, recitatorji in godba na pihala 
DPD Svoboda iz Kranja. 

hvaliti. V primerjavi z Ljubljano 
lahko ugotovimo, da je tam okoli 
45 odst. več prostorov kot pred 
vojno, namenjenih za trgovske lo-
lokalc. Vendar samo skromna po
vršina trgovskih lokalov še ne da 
v celoti podobe zaostalosti v tej 
panogi. Oprema lokalov je pone
kod tako zastarela in neprimerna, 
da večina lokalov ne izpolnjuje 
niti minimalnih pogojev, k i jih 
predpisuje za trgovske lokaile sa
nitarna inšipkcija. Veletrgovina 
»Loka« v škofji Loki ima preko 
trideset odločb, s katerimi je za
dolžena, da mora izolniti vsaj mi-
nimaJne pogoje za redno poslova
nje. Če bi hotelo podjetje zado
stiti samo tem zahtevam, bi 
potrebovalo najmanj tristo mil i 
jonov dinarjev. 

Posledica takšne neurejenosti in 
neprimerne opremljenosti trgov
skih lokalov se kaže v prometu. 
Medtem ko tista področja, kjer 
so Uspela urediti sodobno trgov
sko mrežo, dosegajo visok promet 
na posameznika in ta promet iz le
ta v leto narašča, pa je v drugih 
področjih — kakršno je tudi škof

jeloško — promet v trgovini ni
zek, ne narašča, če celo ne stag
nira. Razumljivo je, da se bo po
trošnik raje obračal tja, kjer je 
trgovina sodobno urejena, ima 
večjo izbiro in morda lahko prav 
zato tudi nudi blago po nižjih ce
nah. To se jasno vidi na področju, 
ki ga obsegajo loška trgovska 
podjetja. V Selški dolini je pro
met na posameznika povprečno 
6.000 dinarjev in iz leta v leto ne 
narašča, v Poljanski dolini je pro
met na posameznika 7.000 dinarjev 
in tudi nima bistvenega porasta, 
v škofji Loki naraste promet na 
11.0000 dinarjev na posameznika. 

Vse to daje slutiti, da bo na 
področju škofje Loke potrebno v 
prihodnjih letih posvetiti trgovini 
znatno večjo pozornost kot doslej 
drugim gospodarskim panogam, 
kor bo le na ta način mogoče do
seči v trgovini primeren razvoj in 
in tudi gospodarski učinek. Osnov
na naloga bo v prvi vrsti moder
nizacija lokailov in opreme ter 
zgradiitev poslovnih prostorov, 
kjer le teh primanjkuje. Vse te 
potrebe pa bi zahtevale v prihod
njih letih okoli milijardo investi
cij, česar pa sama trgovina prav 
gotovo ne bo zmogla. V tem pri
meru bo potrebno iskati primer
no kreditiranje, da se ta dejav
nost v določeni meri modernizira. 

Z. P. 

Kaj bi bili radi gimnazijci 
V začetku letošnjega šolskega 

leta je bila na gimnaziji v Kra
nju izvedena anketa med dijaki 
4. letnikov o njihovem poklicnem 
usmerjanju. Obenem pa je za
vod za zaposlovanje delavcev in 
šola sama hotela zvedeti, kakšna 
poklicna predavanja bi dijaki 
najraje poslušali. Anketiranih je 
bilo 94 četrtošolcev, 30 dijakov in 
64 dijakinj. 

Prva ugotovitev je, da si je od 
94 dijakov že izbralo svoj bodo
či poklic oziroma se je odločilo 
zanj 39 dijakov: 13 fantov in 26 
deklet; ni se še odločilo 55 dija
kov: 17 fantov im 38 deklet. 

ODLOČILI SO SE 
Filozofska fakulteta (germani

stika, svetovna književnost, jezi
ki, literatura, turizem, geografija) 
5, pravna fakulteta 2, ekonomska 
fakulteta 3, kemija 5, arhitektura 
3, elektrotehnika 3, splošna me
dicina 4, stomatologija 2, agro
nomija 1, veteina 1, letalska voj
na akademija 1, višja šola za me
dicinske sestre 5, nižja komercial
na šola 1, pedagoška akademija 
(kemija, biologija) 1, višja šola 
za fizioterapevte 1. V takojšnjo 
zaposlitev pa gre ena dijakinja. 

š E NE VEDO KAM 
Nekateri dijaki so navajali le 

širša interesna področja, drugi so 
bolj opredeljeni, zato so napisali, 

katera fakulteta in oddelek j ih 
zanima. Navedli so tudi med ka
terima dvema fakultetama niha
jo. Tu se kaže, da bodo potreb
na predavanja. Za te bo poskrbe
la šola sama in poiskala ustrez
ne predavatelje. Slika pri teh pa 
je taka: tehnika, prirodne vede 
10, družbene vede 14, narava 9, 
zdravstvo 9, filozofska fakulteta, 
pravo 7, kemija 5, farmacija 8, 
arhitektura 2, elektrotehniška 3, 
visoka šola za telesno kulturo 1, 
višja šola za socialne delavce 1, 
višja šola za fizioterapevte 1, od
govorili niso 4 dijaki. 

Najbolj zanimivo vprašanje pa 
je bilo tretje. Nanašalo se je na 
težave, s katerimi se bodo sre-
čavali pri svojem študiju. Naj
več, to je 68, računa na težave 
s prevozom v šolo, drugo so fi
nančne težave, stanovanja, težak 
študij , slabo zdravstveno stanje 
itd. 

***ed konferenco delavcev čevljarske industrije 

Kako živeti z 18 tisočaki? 

že pred dnevi so odprli v 
Kranju v Gorenjskem muzeju 
zanimivo razstavo karikatur 
»Pavlihe iz Ljubljane. Kljub 
temu, da so razstavo šele 
pred kratkim odprli, si jo je 
ogledalo že veliko število 
ljudi. Odprta pa bo do srede 
novembra. 

V torek je bila seja predsedstva občinskega sindikalnega sveta 
Tržič, na kateri so med drugim razpravljali o pripravah na bazen
ske konference čevljarjev in tekstilcev. Pobudo z a to sejo je dal 
OSS Ljubljana. Prva bo konferenca čevljarjev, na kateri bodo raz
pravljali o problematiki nagrajevanja strokovnih služb po delu, ude
ležili pa se je bodo direktorji, računovodje, predsedniki delavskih 
"vetov in sindikalnih podružnic, vodje kadrovskih služb ter pred-
8 ednlki komisij za nagrajevanje treh naših največjih čevljarskih 
tovarn — Planike, Alplne, in Peka. 

..Nadalje je predsedstvo razprav-
!^alo o problematiki upokojencev 
~* Pokojnim v tržiški občimi. Iz 
Podatkov je razvidno, da je v Tr. 

l c u 1639 upokojencev, kar pred-
! j a v l j a 14,4% celotnega prebival. 
^ V a občine ali približno 21% 

S e h volivcev. V tem števiilu so 
P°števami starostmi, invalidski in 

^ " J z i n s k i upokojenci. Od tega 
u ^ . V i l a jih prejema 226 nižje po
g i n e od 10.000 din, 489 do 
" •^O dim, 652 do 20.000 dim. 

Skupno je kar 1367 upokojencev, 
ki prejemajo manj kot 20.000 din 
mesečne pokojnine. Povprečje 
pokojnin v tržiški občini je celo 
nižje od 18.000 din. Če vzamemo 
za primerjavo še podatek, da se 
povprečje; osebnih dohodkov za
poslenih suče okrog 40.000 din, se 
potem lahko vprašujemo, kako 
morejo ti ljudje sploh živeti, ker 
hkrati ugotavljajo, da je povpreč
je 40.000 za zaposlene že preniz
ko spričo realnih življenjskih 

stroškov. Zal ni bilo mogoče zbra
ti tudi podatkov, koliko je v tem 
številu tudi upokojencev, ki s svo
jo že tako skromno pokojnino 
preživljajo še družinske člane. 

Navedene podatke je Občinski 
odbor SZDL že posredoval po
slancem s priporočilom, da j ih 
dalje prenesejo skupščinam in 
zahtevajo pospešeno reševamje te
ga vprašanja. Občimski sindikalni 
svet pa bo celotno problematiko 
posredoval RSS. 

Upokojence pa tare še en pro
blem, ki ga že dalj časa skušajo 
rešiti, vendar ne morejo najti 
primernega razumevanja. Društvo 
upokojencev bi si namreč rado 
opremilo nekak klubski prostor, 
kjer bi se člami lahko shajali in 
kjer bi imeli tudi svoj poslovni 
prostor. Sami so prihranili tudi 
sredstva, d a bi prostore opremili. 

S. B. 
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Posvet o gornjesavskem turizmu 

Center srednjeevropskega pomena 

Čez nekaj dni se bodo v Bo
hinjski Bistrici vselili v več-
stanovanjskl blok. V enem de
lu bodo imeli stanovanje de
lavci »žage«, v drugem delu 
pa ima stanovanja občina, ki 
Jih bo razdelila med prebival
ce. Vsekakor bo to vsaj malo 
omililo stanovanjsko stisko na 
tem področju 

Stanovanjska gradnja na Jesenicah 

Turizem postaja vedno bolj pomemben v gospodarstvu jeseniške 
občine, saj zajema vso gornjesavsko dolino z Julijskimi alpami, 
Mežakljo, Karavanke in deloma Žirovnice. Zaradi pregleda in bo
dočih načrtov jc bilo 26. t. m. širše posvetovanje, na katerem so 
obravnavali turizem z gospodarskega vidika. 

Predsednik sveta za turi/em in objektov je v občini 278, ki razpo-
gost instvo tov. Maks Dimnik je lagajo z 2892 ležišči in 5512 scde-
poročal, da turističnih organizacij ži. Če bi glede na lego in narav-
v občini ni, so pa turistična dru- ne lepote gornjesavsko doline 
štva v Ratečah, Kranjski gori, uredili — kot je predvideno — v 
Mojstrani, na Jesenicah in v 2i- center srednjeevropskega pomena, 
rovnici, ki se bavijo z menjavo bi potrebovali okoli 7.000 ležišč in 
plačilnih sredstev, skrbe za lepšo 10.000 sedežev. Zato bi bile potreb-
podobo krajev in propagando. Tu- ne ustrezne rekonstrukcije hote-
di delovanje planinskih društev je lov: Erika, Razor v Kranjski gori, 
močno zaznavno. Vseh turističnih Vitranc v Podkorenu, Doma pod 

Golico, Korotanu na Jesenicah, 
nekaterih gostišč in ustreznih za
sebnih sob. 

V poročilu tn razpravi so me
nili , da v Kranjski gori pogrešamo 
plesne in zabavne prostore, kopa
lišče in športne naprave. To se je 
letos premaknilo, ko je podietie 
Gorenjka v hotelu Prisank najelo 

Se 20 milijonov za finiš 
Na zadnji seji je UO sklada za lezarna, bodo 4 vseljivi letos de- tažne hiše. Staro šolo bodo upo- o r k e s t e r za ples in koncerte. Pri 
anovanjske gradnje na Jeseni- cembra, dva pa avgusta prihod- rabili za nastavitev monterjev n o t c l u Erika so uredili tenis igri-

Delavska univerza 
pričenja 

Ob ponedeljkih 
v Radovljici ob 
torkih na Bledu 
Delavska univerza v Radovljici 

bo pričela v novembru izvajati po 
krajih radovljiške komune svoj 
splošno izobraževalni program, in 
sicer s predavanji in pogovori z 
obiskovalci o različnih temah. 
Tudi (ta letos so organizatorji ln 
Izvajalci izobraževalne dejavnosti 
obdržali že ustaljene oblike sre
čanj z obiskovalci, to so PONE
DELJKOVE TRIBUNE v Radov
ljici in TORKOVE na Bledu. 

Ta oblika rednih predavanj in 
pogovorov je zelo uspela v minu
l ih dveh letih, zato jo uvajajo 
tudi letos. V Radovljici bodo lah
ko obiskovalci tribun v novem
bru obiskali naslednje pogovore 
in predavanja: Srečanje z veslači 
olimpijci; 16. novembra bo klub
ski večer o Ivanu Groharju, in 
ličar v prostoru mladinskega 
kluba. V graščini pa bodo od 
10. do 20. novembra razstavljene 
reprodukcije omenjenega slikar
ja. — Naslednji ponedeljek, 
23. novembra, bodo v obliki po
govora oživljali svoje spomine 
izza žice nekdanji internirane!. V 
razgovoru bodo poslušalci izvedeli 
več tudi o tem, kako je bilo med 
vojno kršeno mednarodno pravo, 
in še vrsto drugih zanimivosti. 

Podobno srečanje bodo priredili 
na Bledu še nekaj dni prej. Prav 
zanimiva bo tudi pripoved aka
demske slikarke Melite Vovk z 
Bleda. Blejsko občinstvo bo obi
skala v torek, 10. novembra, s 
predavanjem o vtisih s poti po 
Norveški. Naslednji torek pa 
bodo občani Bleda lahko priso
stvovali večeru, ko bo na vrsti 
pripoved Miha Cenca z Jesenic o 
položaju črncev v ZDA. Na vseh 
teh serečanjih bodo obiskovalci 
lahko gledali tudi posnetke pre
davateljev. 

V obeh krajih na Bledu ter v 
Radovljici pa pripravljajo tudi 
po&aetitev dneva republike. Na 
BtadJu bodo za to priložnost od
prli razstavo partizanske grafike, 
povabili pa bodo v goste tudi 
pevski zbor iz Krope. V Radovlji
ci bodo ma večer praznika nasto
pili člani folklorne skupine DPD 
Svobode z Jesenic s celovečernim 
sporedom jugoslovanskih plesov 
in pesmi. — J. B. 

s t a n o v a n 6 . i . v . . . , v , » . v - m u . « , « v a p a avguaia jjiiuvju- l a o i u za nastavitev monteri 
cah razpravljal o izvršitvi progra- nje leto. novih strojev bluminga na Bel-
ma za leto 1964 in o vlogah za Glede na dosedanjo realizacijo škem polju, nato pa bodo poprav

ljeno izročili zopet za šolske pro. posamezne spremembe. Od pred- :n predvideno finančno dinamiko 
videnih 538 milijonov se je do je možno sklepati, da bo okoli 
30. septembra steklo 391 milijo- 20 milijonov več sredstev kot pa 
nov din dohodkov. Od te vsote jih je bilo prvotno angažiranih, 
je bilo za dokončane gradnje po- Zaradi , velikih potreb po stano-
rabljcnih 238 milijonov din, iz vanjih v Železarni, jc UO sklenil 
Česar sledi, da bo proporcionalno povečati za letos že odobreno 
na sredstva več nedokončanih vsoto 100 na 120 milijonov din 
gradenj, ki bodo gotove predvi
doma šele zadnje tri mesece tega 
leta. Od šestih začetih stolpičev, 
ki j ih gradi na Koroški Beli Ze

za čimprejšnje dokončanje stano
vanj. Predvideno jc namreč, da 
se stanovalci v stari šoli na Ko
roški Beli preselijo v nove mon-

Popis vojnih žrtev 
V četrtek, 5. novembra se bo 

po vseh krajih Slovenije pričel 
popis vojnih žrtev iz leta 1941 — 
1945. Po vseh občinah na Gorenj
skem so se za popis temeljito 
pripravili. Popis bo predvidoma 
trajal do 12. t. m. Predvideno je, 

vale po svoje in neenotno. Seda 
nji popis vojnih žrtev bo enoten 
za vso državo, ne glede na časov. 
ne razlike, ki j ih bodo republike zemlje do svojih s 
porabile za popis. 

Posameznim občinskim komis 

store, ki so za kolikor toliko nor
malen pouk nujno potrebni. 

Vloge za sredstva za urbanistič
ne načrte in komunalne banke za 
podaljšanje odplačila vsled izčr-
panih sredstev UO ni mogel rešiti 
ter jih bo obravnaval v prihod
njem letu. Tudi vlogi Železarne za 
nadaljnjo gradnjo treh stolpnic 
vsled i/črpanih sredstev tokrat ni 
bilo moč ugoditi. 

Vsekakor pa je razveseljivo 
Obvestilo, da je za ureditev oko
lice hiš spodnjega Plavža načrt 
gotov in da bodo v kratkem pri
čeli z deli. To je nujno, saj so 
morali stanovalci doslej, posebno 
ob deževnem vremenu, hoditi po 
mlakužah in kupih razmočene 

B. B. 

šče, v gradnji je minigolf. Pro
metne zveze so se izboljšale. Lani 
so popravili ceste proti mejnim 
prehodom v Italijo in Avstrijo, 
v teku pa je tudi rekonstrukcija 
ceste čez Vršič. Le železnica je 
ostala po starem. Zaželeno bi b i 
lo, da bi cestna prevozna podjetja 
v sodelovanju s turističnimi dru
štvi in gostinskimi obrati organi
zirala izlete v Trento, na Bled, v 
Bohinj, v Drago itd. Tudi kadrov
sko bi morali okrepiti gostinstvo. 
Upravnica gostinske šole na Jese
nicah jc potožila, da se gostinski 
obrati premalo zanimajo za vzgo
jo kadrov. Sredstva so minima'-
na, tako da morajo starši plače
vati živila, s katerimi se uče ku
hati vajenci v šoli. Prostorov jim 
manjka in tudi kraj zaradi ropota 
in slabega zraka ni najbolj pri
meren. 

Za nadalnje investiranje je b i 
lo rečeno, da je treba čimprej iz

delati urbanist ične projekte za 
Kranjsko goro, Dovje-Mojstrano 
in Žirovnico, ker zavlačevanje sa
mo ovira gradnje. Naj se ne gra
de veliki in dragi objekti, pač pa 
enostavni, privlačni, to je taki, ki 
so najrentabilnejši. 

Vsi so menili, da je treba pro
pagandi posvetiti več skrbi. Izde
lali bodo barvne prospekte letnih 
in zimskih pejsažev naših turi
stičnih krajev. Pred naselji naj bi 
postavili reklamne deske za tuj
ske sobe, turistične zanimivosti, 
zgodovinske spomenike iz prete
klosti in NOV. Kdo naj bo pri 
tem pobudnik, krajevna skupnost, 
turistično društvo ali kaka druga 
organizacija, ni važno. Turistom 
je treba prikazati vse, kar jih 
najbolj zanima, da se bodo čim-
dlje pomudili v teh krajih ob po
ti na morje. 

Poudarili smo, da ne smemo 
ob tem pozabiti na naš rekreativ
ni turizem. Zato bodo prihodnje 
leto v Kranjski gori uredili dve 
vrsti kuhinj, v Razor ju gorenj
sko, v Slavcu pa po srbskem J 0" 
dilniku. Za letošnjo zimo priprav
ljajo obse/en zabavni program, ki 
ga nameravajo kolektivno finan
cirati, š e pred zimo bodo v Pla
nici postavili vlečnice. 

Na zaključku posvetovanja je 
sekretar občinskega komiteja ZKJ 
tov. Franc Zvan poudaril, da bo 
treba pri postrežbi odpraviti več 
napak. Za čistočo prostorov, bri
sač, prtov, itd. niso potrebna P°~ 
sebna finančna sredstva, pač P a 

dobro VtgOJe« kader. 
Pri propagandi bodo vključeni 

tudi kulturni, zgodovinski in spo
meniki NOV, ki bodo razen 'turi
stičnih lepof prav trotovo zanimi
vi iza vsakogar. Posvet ovan je J e 

bilo uspešno, zaključke pa bo ko
misija razposlala vsem prizade
tim, občinski skupščini pa v na
daljnjo razpravo in sklepanje. 

B. B. 

da bo popis opravljen kar naj- jam za popis vojnih žrtev je pre-
bolj natančno. Zbrani podatki puščeno, da same odločijo, kako 
bodo velikega pomena za doku- bodo popis opravile. V kranjski 
mentacijo vojnih žrtev v naši dr- občini bodo na primer popisoval-
žavi. Nekatere republike so že ci obiskali vsako, t. j . sleherno 
po vojni opravile podoben popis, gospodinjstvo. V škofjeloški ob-
vendar le-ta Za vso državo ni bil čini bodo na določena mesta kli-
cnoten oz. so kriterije za vojne cali vodje gospodinjstev k i tako 
žrtve posamezne republike ocenje- dobili podatke. 

Že pred mesecem dni so se 
delno vselili delavci tovarne 
»Lepenka« iz Tržiča v svoj no
vi obrat. Sedaj je v obratova
nju parni kanal za sušenje 
lepenke. Kot smo zvedeli, bodo 
dokončno izročili obrat svoje
mu namenu v začetku prihod
njega leta. 

REORGANIZACIJA MATIČNIH URADOV 
S 1. novembrom je prenehal delovati matični urad pri krajev

nem uradu Dovje—Mojstrana in se priključil k matičnemu uradu 
na Jesenicah. Prav tako so ukinili matični urad v Ratečah in so 
ga priključili k matičnemu uradu v Kranjski gori. Ukrep občinske 
skupščine Jesenice je vsekakor umesten, čeprav je naletel trenutno 
na malodušje pri posameznikih. 

ZA H O R T I K U L T U R N O U R E D I T E V J E S E N I C 
Hortikulturno društvo Jesenice, ki je priredilo v letošnji sezoni 

že štiri zanimiva predavanja, je povabilo za nocoj (sredo) na Jese
nice ing. Dušana Ogrina iz biotehniške fakultete v Ljubljani. Ing. 
Ogrin bo govoril o hortikulturni ureditvi Jesenic. Svetoval bo za Je
senice in jeseniško klimo primerno hortikulturo. Pričakujejo, da 
bo predavanje strokovnjaka iz Ljubljane, ki bo demonstriral svoje 
predavanje z barvnimi diapozitivi, privabilo dovolj poslušalcev, 
kar bi bilo toliko bolj prav, ker so Jesenice v resnici potrebne 
načrtne hortikulturne ureditve. Predavanje bo ob 19. uri v šolski 
sobi železniške postaje. 

NOV NADVOZ NA KOROŠKI B E L I 
V nedeljo so izročili svojemu namenu novodograjeni cestni nad

voz nad železniško progo na Koroški Beli. Most, ki je dolg 15 m 
in katerega gradnja je stala nad 35 milijonov dinarjev, jc zgradilo 
gradbeno podjetje »Projekt« Kranj v predvidenem roku. Z dogra
ditvijo mostu in razširitvijo ter meritvijo ceste, ki veže Koroško 
Belo z mednarodno cesto, so odpadli dosedanji prehodi preko že
lezniške proge. To prebivalcem Javornika in Koroške Bele ni naj
bolj po volji, ker so ob dosedanje bližnjice. Nadvoz, katerega grad
njo je zahtevala elektrifikacija proge Ljubljana — Jesenice, pa je 
velika pridobitev za sodobnejši in tudi varnejši promet preko že
lezniške proge na Koroški Beli, ki postaja spričo gradnje nove 
valjarne vse važnejši industrijski center. 

POD M E Z A K L J O SE J E N E K A J ZATAKNILO 
Pričakovali so, da bo obnovljeno drsališče pod Mežakljo uspo

sobljeno od 20. do 23 oktobra, kajti vsa dela pri betoniranju plo
šče in dograditev južne tribune so potekala normalno. Za 30. okto
ber je bila že predvidena piva tekma IctoŠme sezone med domačim 
moštvom in Dinamom iz Berlina Ker plošča še ni nared, so mo
rali tekmo odpovedati. Verjetno bo odpadlo še nekaj, za prihodnje 
dni, predvidenih tekem. Drsališče s cevmi v prednapetem betonu je 
obdano z bando, tribuna pričakuie obiskovalce najbolj popularnega 
jeseniškega športa, ledu pa še ni. Po zadnjem strokovnem posvetu 
upajo, da bodo premostili težave, ki jih povzročajo preslabi kom
presorji. Ce ne že v prihodnjih dneh, se bo sredi novembra brez. 
dvoma pričela težko pričakovana hokejska sezona na Jesenicah. 

S prvega zasedanja skupščine 
komunalnega zavoda Jesenice 

Skrb za stare ljudi 
V petek, 30. oktobra, je bilo na 

Jesenicah X I I I . oziroma I. zase
danje skupščine Komunalne skup
nosti socialnega zavarovanja de
lavcev občin Jesenice — Radovlji
ca po volitvah, ki so bile letos 
v oktobru. 

Izvolili so nov UO, člane v re
publiško skupščino, svet zavaro
vancev pri podružnici Radovljica 
in skupščinske odbore. Za nove
ga predsednika skupščine komu
nalnega zavoda Jesenice je bil 
izvoljen Jože Kcjžar. 

Razprava v Radovljici 
V ponedeljek je bila v Radov

ljici seja Občinskega odbora 
SZDL, ki so se je udeležili tudi 
nekateri republiški poslanci. Med 
drugim Miran Košmelj, Savo 
šifrer, Francka Hribar in Ivan 
Cerkovnik. 

Obravnavali so osnutek zakona 
o financiranju družbeno-političnih 
skupnosti ter predlog zakona o 
prispevkih in davkih občanov. 

Razprava je bila zelo zanimiva, 
saj so udeleženci izrekli dvajset 
različnih pripomb ii dopolnil k 
osnutkoma. Nanašali so se pred
vsem na osnovna določila obeh 
zakonov in na sistem delitve. 

J. B. 

V posebni točki dnevnega reda 
so na skupščini govorili o social
ni in zdravstveni zaščiti starih 
oseb. V zvezi s porastom števila 
starih ljudi, s posledicami na
predka v industriji, večjo zapo
slenostjo žensk in spreminjanjem 
podeželja v mesto, je narasla pro
blematika starih oseb in zahteva 
hitro, in intenzivno reševanje so
cialnih, ekonomskih, stanovanj
skih in medicinskih problemov. 

Na skupščini so poudarili, da 
je potrebno starim ljudem zago-
loviti, da čimdlje ostanejo v sre
či n i , kjer so živeli hn delali v svo
jih zrelih letih. Omogočiti tistlim, 
ki nimajo možnosti živeti v svojih 
stanovanjih, da jih sprejmejo v 
domove za starostnike. Stari 
ljudje naj bodo sprejeti na zdrav
ljenje v ustanove, ki ustrezajo 
značaju bolezni, ne pa da so sta
cionirani v geriatrijske instituci
je. Domove starostnikov bi mo
rali graditi v naseljih in v že ob
stoječih takih domovih, izboljša
ti strokovno zasedbo itd. 

Dr. Ceh je pripravil za skupšči
no obširen program dela za po
stopno izboljšanje stanja starost
nikov, o katerem so člani skup
ščine razpravljali in sklenili, naj 
se program posreduje skupščna-
ma Jesenice — Radovljica s pri
poročilom, naj se v okviru danih 
možnosti pripravljeni program 
čimprej tudi uresniči. 

Že nekaj let v Tržiču koplje!0 

pesek, ki ga uporabljajo 
omet in zidanje hiš, prejšnje 
dni pa so ga precej prodan 
za nasipanje okoli grobov « a 

pokopališčih. Kot menijo neka
teri, Je tega peska še za P r e" 
cejšnje število let. 

Razgovor 
na Jesenicah 
V petek, 30. oktobra, Je v jjj 

dališču »Tone Cufar« na , e T 
cah sekretar okrajnega komi t J 
ZKS Ljubljana tovariš

 MltJa

1nln 
bičič vodil razgovor o a k t u a

b l e . 
gospodarskih m poHtiČnh pr 0

 § 0 

mih. Tov. Ribičič Je orisal n*^ 
politično in gospodarsko P o t , f t 

navedel najaktualnejša vpraš»M^ 
ki bodo v razpravi na VI I . 
gresu ZKJ. 

Navzoči so bili z razgov^0^ 
zelo zadovoljni, saj so ^"^f* 
govore ln pojasnila na vsa 
sanja. Najbolj so se vsi •JJJJjJl 
o smeri bodoče zunanje P° l 

ZSSR po postavitvi novega, , 
žavnega in partijskega vOO*Zjl0 
Veliko vprašanj se Je ""JJep*-
tudi na nove ekonomske g 

GLAS v vsako 

bišo. 
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Prodam kuhinjsko pohištvo z 

ultrapastom, emajliran štedilnik in 
otroško posteljico Naslov v oglas
nem oddelku 4628 

Prodam dve novi kompletni 
dvodelni okni ln lahki kmečki 
voz. Sp. Duplje 38 4652 

Prodam 3 peči (gašperček), 1 
peč »Termo in kabinet štedilnik. 
Ljubljanska c. 15 p. Kranj 4627 

Prodam 6 tednov stare pujske. 
Legat, Selo 33, Žirovnica 4591 

Prodam tovorni avto po ugodni 
ceni v voznem stanju in registri
ran. Naslov v oglasnem oddelku 

4617 
Prodam Fiat 1300, nov. Nasl. v 

ogl. oddelku 4618 
Prodam dobro ohranjen motor 

NSU 230 cem, nemški za 220.000 
din. Kosmač S. O., blok III, Suha, 
Škofja Loka. 

Prodam kompletno zelo dobro 
ohranjeno 100 let staro jedilnico, 
umetno izrezljano iz amerikanske, 
ga črnega oreha, zgodovinskega 
značaja. Ponudbe poslati pod Go
renjsko 19 4635 

Prodam Fiat 1100. Naslov v ogl. 
Odddktl 4675 

Ugodno prodam avto Fiat To
pol ino v nevoznem stanju. Sod j a 
Koprivnik, št. 6 Bohimjska Bistri
ca 4676 

Prodam droben krompir, kore
nje in peso. Godešič 10, š k Loka 

4677 
Prodam zazidljivo parcelo v 

Straži.šČu. Nasl. v ogl. odd. 4678 
Prodam kuhinjsko opravo. U l . 

1. avgusta št. 5, Kranj 4679 
Prodam dva prašiča po 80 kg. 

Cerklje 112 4680 
Prodam motorno slamoreznico 

in elektro motorno vodovodno 
črpnlko (kompletno). Bašclj 24, 
Preddvor 4681 

Prodam svinjo 9 tednov brejo. 
Zupan Anica, Bistrica 59, Tržič 

4682 
Prodam kuhinjsko kredenco. 

Bertoncelj Janez, Suha 111, Škof
ja Loka. 4692 

Prodam hišo. Kokrica št. 73, 
Kranj 4693 

Prodam 80 kg težkega prašiča. 
Vasca 12 Cerklje 4694 

Poceni prodam karambolirani 
motor Dunavia. Prevoženih 5 ti
soč km. Naslov v oglasnem od
delku. 4695 

h »i p itn 
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Z a h v a l a 
Ob bridki izgubi, ki nas je doletela s smrtjo 

naše ljube nepozabne mame 

MARIJE ZORMAN, roj. Žumer 
se najlepše zahvaljujemo za poklonjene vence in 
cvetje ter za številno spremstvo na njeni zadnji 
poti. Prav prisrčno zahvalo izrekamo vsem sose
dom, prijateljem kakor tudi duhovščini in zdrav
niku za zadnjo pomoč. Vsem še enkrat najlepša 
hvala! 

Žalujoči: s!n Anton z dru
žino, Janez, Stanko in 
hčerka Micka 

Z a h v a l a 
Ob prerani smrti drage mamice 

KOKALJ ANE 
se iskreno zahvaljujem vsem sodelavcem tovarne 
Sava za podarjene vence in izraženo soža l j c Iskre
no se zahvaljujem tudi dr. Petriču Dragu in bolni
ški sestri Heleni za pomoč ob njeni bolezni. Iskre
na hvala tudi vsem sorodnikom in znancem, ki so 
jo spremili na njeni zadnji poti. 

žalujoča hčerka Stana 
Britof Kranj 

Z a h v a l a 
Ob smrti naše nadvse drage žene, mame, stare 

mame, svakinje in tašče 

NEŽE ROZMAN, roj. Pire 
Se pr is rčno zahvaljujem vsem, k i so z nami so
čustvovali, izrazili sožalje, darovali cvetje in vence 
in se poslovili ob mrtvaškem odru ter spremili na
šo drago mamo k zadnjemu počitku. Posebno za
hvalo smo dolžni gospodu dr. Hribemiku za priza
devanje, da bi jo ohranil pri življenju in j i lajšal 
bolečine. Zahvaljujemo se kolektivu tovarne IBI in 
brivsko frizerskega salona iz Kranja, za darovane 
vence. Enako tudi PGD Šenčur, sosedom ln vsem, 
k i so na kakršenkoli način pomagali in storili kaj 
dobrega za našo drago mamo. Prisrčna zahvala 
g. kaplanu za njegovo spremstvo na njeni zadnji 
poti. 

Žalujoče družine: Rozman 
— Strempfelj, Sodnik — 
Mllosavljevič 
Šenčur — Kranj 

Kupim panjače za kmečko peč, 
ali zamenjam za seno. Naslov v 
oglasnem oddelku 

Kupim motorno reporeznico, gu
mi voz nosilnost 2-21/2 tone 16 
col. Hraše 52, p. Smlednik 4596 

Kupim plemenskega vola od 
300 do 350 kg. Breg ob Savi 8, 
Kranj 4640 

Kupim zapravljivček. Lom 25, 
p. Tržič 4683 

Kupim vola od 300 do 400 kg. 
Eržen, Sp. Besnica 52 4684 

Kupim takoj vseljivo hišo. 
Okolica Radovljica do Bleda. Po
nudbe poslati na oglasni oddelek 
pod Gotovina takoj. 4696 

Kimim enostanovan jsko hišo, 
ali dvosobno stanovanje v Kra
nju ali okolici. Ponudbe poslati 
na oglasni oddelek pod Plačam 
takoj. 4697 

o * t u I o 

Kmetijska zadruga Sk. Loka 
sprejme snažilko za štlrlurno za
poslitev v Sk. Loki. Nastop služ
be takoj. 4661 

, x d aja ln tiska CP »Gorenjski tisk« Kranj, Koroška cesta«. TekočI 
^Cun pri NB v Kranju 607-11-1-135. Telefoni: glavni in odgovorni 
^dnlk , uredništvo in uprava 21-90. 24-75, 28-97. Naročnina: letno 
*300, mesečno 110 dinarjev. Cena posameznih številk: sreda 10, so
bota 20 din. Mali oglasi za naročnike 20, za nenaročnike 30 din bese-

Neplačanih malih oglasov ne objavljamo. 

Obvestilo potrošnikom! V novo 
odprto trgovmo Jugoplastlke v 
Kranju, Titov trg 25, so prispeli 
najnovejši modeli tople zimske 
obutve. Potrošniki, izkoristite pri
ložnost ln nabavite kvalitetno, 
udobno in poceni zimsko obutev. 

4101 

Naprošamo naročnike Glasa v 
Ljubljani, naj nam sporočijo, če 
dobijo časopis že ob dnevu izda
je ali šele naslednji dan. Pravi
loma bi ga morali dobiti že iste
ga dne. Uprava Glasa 4685 

Našla sem poročni prstan v 
Kranju. Košir Marija, Tcnctišc 26, 
p. Golnik 4686 

Dekle pošteno in pridno s svo
jo hišo želi spoznati poštenega 
moškega, fanta aH udovca brez 
otrok v starosti od 40-50 let. Lo
čenci so izključeni. Oddati po
nudbe pod »Tiha sreča« 4687 

Rabljeno kopalno peč in banjo 
zamenjam za rabljeno skobelno 
mizo. Fišer, Radovljica, Zale 2 

4688 
Osebna upokojenka išče sobo po 

možnosti v Kranju ali okolici. 
Naslov v oglasnem oddelku 4689 

Enosobno stanovanje menjam 
za dvosobno v Kranju. Oddati po
nudbe pod »Večje posojilo« 4690 
Justl — Sreča 4609 naj javi nov 
datum. Pošto prepozno prejel. 

4691 
Opremljeno sobo v sredini me

sta oddamo moškemu pod Soli
den 4699 

G I B A m e P R 8 B I U R L S T U P 

V TRŽIČU 
Poročili so se: Filip Boštar, to

varniški delavec in Marija Toplak, 
gospodinjska pomočnica; Cir i l 
Oman, skladiščnik in Ivana Ku
har, tovarniška delavka. 

Umrli so: Rafael Pokorn, oseb
ni upokojenec, Helena Ahačič, 
osebna upokojenka, Alojz Zavel-
cina, zobotehnik, Alojz Meglic, 
posestnik. 

T r z n i p v v g l v t l 

o h jII vv 

KOMPAS 
največje turistično in avtobus
no podjetje v Jugoslaviji 

priporoča usluge 
nove poslovalnice 
v Kranju 

Koroška cesta 2 — Telefon: 
24-31 

KOMPASOVA POSLOVALNICA 
V KRANJU 

% PRODAJA vse vrste vozov
nic za železniški, letalski in 
pomorski' promet za tu in 
Inozemstvo; 

% ORGANIZIRA z lastnimi 
modernimi turističnimi av 
tobusi izlete in potovanja 
po Jugoslaviji in inozem
stvu; 

O POSREDUJE nabavo potnih 
listov in vseh potrebnih tu-
j ih vizumov; 

# R E Z E R V I R A hotelske sobe, 
postelje v spalnih vagonih, 
sedeže v letalih in kabine 
na ladjah; 

% PRODAJA izvirne turistične 
spominke in izdelke doma
če obrti, turistične publika-
cije in razglednice; 

% izposoja za poljuben čas 
osebne avtomobile brez šo
ferja. 

PRED V S A K I M POTOVANJEM 
J E KOMPAS NAJBOLJŠI SVE-
TOVALEC! 

KOMPAS VAS V A B I V NOVO 
POSLOVALNICO V KRANJU! 

O B I Š Č I T E 
razstavo karikatur 
P A V L I H E 

OD 28. OKTOBRA 
DO 8. NOVEMBRA 1964 
V prostorih Gorenjskega muzeja 

v Kranju — Galerija v Prešernovi 
hiši. 

Razstava bo odprta vsak dan od 
10. do 12. in od 16. do 19. ure. 

V KRANJU 

Solata 70 do 100 din, cvetača 
160 do 180 din, paprika 160 do 180 
din, jabolka 80 do 100 din, hruške 
100 do 130 din, grozdje 160 do 
180 din, zelje glave 40 do 50 din, 
kislo zelje 100 din, kisla repa 60 
din, krompir 35 do 40 din, pesa 
rdeča 60 do 70 dih, korenček 60 
do 70 din, čebula 70 do 80 din, 
česen 280 do 320 din, orehova je
drca 1200 do 1300 din, skuta 240 
do 260 din, surovo maslo 1000 do 
1200 din, med 700 din za kg; kaša 
170, do 180 din, ješprenj 130 do 
140 din, koruzna moka 75 do 80 
din, ajdova moka 160 do 180 din, 
proso 75 do 80 din, pšenica 70 do 
75 din, oves 35 do 40 din, kostanj 
50 do 60 din, orehi celi 120 do 130 
din za liter; peteršilj in zelena 
20 do 25 din za šopek; kokoši 8000 
do 1200 din, piščanci 600 do 800 
din, jajca 55 do 60 din za komad. 

RAZPIS 

Osnovna šola 
Šenčur 

razpisuje prosto delovno me
sto 1 (ene) 

vzgojiteljice 
za predšolsko vzgojno var
stveno ustanovo. 

Prijave vložite do 15. no
vembra 1964. 

Nastop službe takoj! 

Industrija usnja, kemičnih 
izdelkov in plastičnih mas 

»Standard« Kranj, 
razpisuje prosto delovno me
sto 

stavbenega mizarja 
Nastop službe takoj ali po 

dogovoru. Prijave sprejema 
sekretariat podjetja. 

PRODAMO: 
1. Karambolirani osebni av

tomobil 

Zastava 750 
leto izdelave 1964 s prevoženi
mi 9.000 km. Izklicna cena 

350.000 din. 
2. Karambollrano motorno 

kolo 

NSU - Prima 
s prevožen^ni 14.000 km. Iz
klicna cena 

70.000 din. 
Ogled vozila je možen v 

četrtek, 5. 11. 1964 od 7. do 
12. ure pred Zavarovalnico 
Kranj. 

Pismene ponudbe sprejema 
Zavarovalnica Kranj v četrtek 
do 12. ure. 

Zavarovalnica Kranj 

Odšel sem v Bohinj, kjer sem 
kupil sir, ki mi ga jc naročila 
mama. Kupi l sem ga in odšel 
nazaj proti Bledu. Toda, glej ga, 
šmenta. Kakih pet kilometrov 
pred Bledom sem dohitel tovor
njak KR-31-52. B i l je ruemene 
barve. Hotel sem ga prehitevati, 
toda pričela se je zanimiva igra. 
Sploh mi ni dovolil, da bi ga pre
hitel. Dajal sem mu znake vseh 
vrst, toda požvižgal se je na to. 
Vozil je po sredi ceste, kadarkoli 
sem dal znak za prehitevanje. 
Mogoče se je učil zavijanje v 
levo in desno. Mera pa se je na
polnila na Bledu. K o je nad Ka
zino zavil proti Ljubljani, ni dal 
znaka s smerokazalcem, da bo 
kam zavil. Ne vem, kako bi se 
počutil, če bi ga nekdo s tako 
vožnjo-kot jo je imel on, »pošla-
tal« od zadaj? 

Danes dopoldne pa se me je mo
ja Marjana tako sposodila, da 
sem pomislil na ločitev. Vzrok, 
to, kar je pr i večini ločitvah. 
Ženske! Pa nisem nič kriv. Že 
drugič sem dobil pismo od neke 
»Tržičamke.« Lepo te prosim, da 
se prihodnjič podpišeš. Veš mo
ja Marjana je name tako ljubo
sumna, da moram že zaradi naj
manjše napake v kot na kolena. 
Zdaj pa tebi odgovor. Re\s je, da 
si mi že prej pisala, vendar ne 
morem odgovoriti zaradi tega, 
ker nimam naslova. Vse ti verja
mem, saj te imam rad. In tudi 
ono o tržiški šoli ti verjamem, 
vendar pošlji mi naslov. K o bom 
prišel na Ogled v Tržič, bom pa 
š e tebe obiskal. Bo\ ; i .skupaj po
gledala razne »dobre strani« Tr
žiča. Napraviva zamenjavo: ti me
ni naslov, jaz tebi obisk. Velja?! 

Zdaj bom pa It pred svojim, 
pragom malo pometel. V Kranju 
SO pred dnevi prodajah s lab kruh. 
In to v prodajalni na Koroški 
cesti, nasproti restavracije »Park.« 
No, saj j im tega ne bi zameril, 
ko bi ga dali vsaj Tnalo bolj po
ceni. Recimo toliko, kolikor stane 
sol, ki jo porabijo za en kilogram 
kruha. Kajne, da boste drugfič 
toliko uvidevni, da boste to upo
števali? 
Sicer mi je kar nerodno, da 

Se eno oslro imam v Kranju, 
jo boni zopet zabodel v isti kraj. 
To je Radio-Center oziroma tr
govci. Poslovodja se včasih malo 
nerodno izrazi. Kupil sem televi
zor, pa ni igral in niti nI imel 
garancijskega lista. Prinesel sem 
pa nazaj. Hotel sem drugega. Ven
dar mi je osorno dejal: »Ne dam 
ti ga, pa če bi j ih imel polno 
trgovino«! Dragi moj poslovodja, 
tvoji dohodki bi bili slabi, če bi 
W1 : , J ičan po učinku. 

Lesna indrustrlja Kranj 
obvešča potrošnike dg 

NE SPREJEMA 
naročil 

ZA ŽAGANJE 
in sicer na obratu KRANJ do 
1. I. 1965, na obratu PRED
DVOR pa do 1. 12. 1964 -

TOVARNA 

»SAVA« KRANJ 
priložnostno zaposli 

a r h i v a r j a 
za ureditev arhiva podjetja. 
Možnost zaposlitve takoj ali 
po dogovoru. Osebni dohodek 
po pravilniku o pravicah in 
dolžnostih delavcev v začas
nem delovnem razmerju. 

Pri izboru bodo imeli pred
nost kandidati z daljšo prakso 
na tem področju. Prijave spre
jema organizaci jsko-kadrovska 
služba-dclovna razmerja do 
15. t. m. 

Bodičar bi skoraj stavil, da 
tudi vi ne boste mogli takoj 
prebrati, kaj piše na spodnji 
tabli, ki Jo prikazuje naša 
slika. 

MIHA KLINAR: MESTA, CESTE IN RAZCESTJA MIHA KLINAR: MESTA, CESTE IN RAZCESTJA 

»Vojna?« je ta beseda zazebla Stefi, k ijih je molče in komaj 
Pazljivo poslušala. »Samo tega ne,« so se j i tiho zganile ustnice, 
a S e jc pomirila, ko je rekel Franc, da vojne ne bodo upali začeti, 
V s a j vojne med velesilami ne, ker bi to preprečila socialistična 
l n'ternacionala, ki je danes že tako močna delavska organizacija 
2 °dločnim in jasnim protivojnim programom, da nobena velesila 
*)e bo tvegala in se spustila v vojno s kako drugo velesilo, če noče 
^ž ive t i nekaj podobnega, kar so doživeli Francozi s pariško ko
muno v nemško-francoski vojni. »In danes srno socialisti velika 
s ' l a , dejal bi, prava mednarodna država, ki dzpodkopljuje ln bo 
v resnici izpodkopala vsak vojni poizkus, ki bi ga tvegale imne-
r i a l is t ične velesile, četudi se tc združujejo v zveze in antante,« 
Je rekel. 

. S temi besedami je pomiril ženino bojazen, da bi mogla kaka 
v ° j n a ogroziti otrokovo prihodnost. 

Tako je minevala jesen. Veter jc že slačil drevesa onstran 
v e k e - Zaveli so mrzli vetrovi in tedaj je začutila da prihaja njen 

cas. 

Bilo je 29. novembra 1907, ko jc povila srna. 
»Sin je, sin,« jc ponavljala in pozabila na pravkar prestane 

P°rodnc muke. Solze trpljenja so se prelile v solze radosti, dokler 
n;> njenem obrazu zablestel srečen in spokojen materinski n i 

--j*, t iv i 11 i/mo/.n v- v . i. ... —f — ——J 
nieliljaj, »Sin je,« je pokazala na otroka, ki je spal v pletenem 
Osku poleg njene postelje, možu, po katerega je bila stopila 

r°seda in kj je p r i š e l s šopkom belih krizantem, ker druge rože 
tem času niso več cvetele. 

Videla jc, kako je srečen strmel v otroka, in ko jo jc hvaležna 
rahlo poljubil, jc rekla: »Bi mu smela dati ime Slavko. Vcnceslav,« 
je ponovila, da bi mož lažje razumel ime, ki bi ga rada dala otroku. 

»Da, Slavko bo,« je rekel. Kako bi j i ne izpolnil želje, ki jo 
je spočela ženina materinska ljubezen. 

Praznovala sta prvo obletnico poroke. Slavku je bilo dva me
seca. Lepo se je razvijal. Marca se j e poslovil možev prijatelj 
Schirach. V tiskarni je zmanjkalo dela. Napovedovali so nove od
puste. Zavarovana v otroka in opazila, da je postajal mož čedalje 
bolj zaskrbljen. Ko so odpustili prve, jo je pomiril s tem, da j i 
je rekel, da so zaposlitev izgubili samo površni, nesposobni in leni 
tiskarji. Njemu se zavoljo tega ni treba bati, da bi ga odpustih. 
Toda aprila so začeli šuš!jati, da bodo pri prvih odpustih na vrsti 
tuji državljani. Ker jc mislil, da bi ga Stefi, ko bi ga odpustili, 
utegnila imeti za nesposobnega in površnega, in da bi smatrala 
v/rok odpusta zaradi tujega državljanstva kot izgovor, je sklenil, 
da odpove sam in si poišče službo kjer drugod. Nekaj dni jc 
okleval, dokler ni nekega aprilskega dne, ko je stal ob oknu in 
gledal na polje, ki so ga spremenili v gradbišče novih stanovanj
skih hiš, rekel: »Človeku tu ni več obstanka. Glej, kakšno svinja
rijo so napravili iz tega, nekdaj tako lepega polja. Človek bi naj
raje šel kam drugam, recimo v Trst.« 

»Da, v Trstu je lepše,« je rekla, ne da bi slutila, kakšne misli 
se pletejo v možu, potem pa začela pripovedovati o morju, o Kra
su, ki daje Trstu tako slikovit okvir in nenadoma začutila, da 
sama hrepeni po tem mestu. Zato je ni bilo težko pridobiti, da bi 
se preselila tja dol na jug, seveda, ko bi mogel Franc dobiti v 
Trstu zaposlitev. Stanovanje bi že dobila, je ni skrbelo. 

Franc je koval železo, dokler jc bilo vroče. Že naslednje dni 
ji je Teke l , da je pisal društvu grafičarjev v Trstu in da so mu 
odgovorili, da bi lahko dobil delo v Hermannsdorferjevi tiskarni 
ah pri Llovdu ali kje drugje. Zaposlitev ima zagotovljeno, drugo 

pa bosta že dobila. 

Potem je šlo vse gladko. Opravo razen šivalnega stroja ;P. 
skrinje s posteljnino sta zaradi dragega transporta prodala Izkit 
piček je nesla na hranilno knjižico, da bi v Trstu lahko kupila 
vse novo, kar bi ju prišlo ceneje kakor transport po železnici. K o 
je bilo vse urejeno, se je z otrokom odpeljala v Borjano, Franc 
pa je ostal še v Grazu in čakal, da bi dobil odgovor, kdaj lahko 
nastopi službo v Trstu. 

»Poskrbi, da pošljejo skrinjo in stroj v Trst,« je rekla, ko sta 
se v Grazu na železniški postaji poslovila. 

Bi l je maj, ko je prišla s lestmesečniim sinom v naročju domov 
v Borjano. 

»Kakšen lep otrok,« je rekla mati. Tudi sestri sta se ga razve
selili in bili ponosni, da sta že teti. Takoj sta se čutili odraslejši 
od drugih, ki še niso imeli nečakov. Marija jc prav to leto končala 
šolo, Rozi pa jo bo prihodnje leto. V nasprotju s Stefi Marija ni 
hrepenela v svet, a kaj, ko bo najbrž morala, kakor večina deklet. 
Rozi pa je sanjala o Egiptu ali Ameriki, kamor so odhajale lepe 
Vide iz teh krajev, da bi našle srečo, a so namesto nje postale 
služkinje in sobanee ali pa se, ko so bile ogoljufane za srečo, pre
pustile cestam velikih^ mest. 

»V svetu ni vse tako, kakor sanjaš,« je Stefi zato svarila Rozi. 
»Ko boš končala šolo, boš prišla k nama v Trst in se česa izučila.« 

Rozi je bila s sestrino ponudbo zadovoljna. 

Junija je pisal Franc, da je odpotoval v Trst. Ccz nekaj dni 
jo je obvestil že iz Trsta, naj z otrokom še počaka v Borjani in 
da bo sam prišel ponju, takoj ko bo našel stanovanje. Sredi julija 
pa je nenadoma prišel sam dn rekel, da še vedno nima zaposlitve 
in da bo moral najbrž počakati še kak mesec, da bo imel Hermaruns-
dorfer zanj prosto mesto. 



SREDA, 4L novembra 1964 

1. Na vrhu Salt Creck Hilla se jim je odprla nova slika. Medtem 
ko so oi»i počivali, se je z druge strani vzpenjala v hrib nepregledna 
vrsta z belim platnom pokritih voz. Vpreženi voli — bilo jih je 
tudi po 16 za en voz — so bili še napol divji in nemimi; gonjači so 
jih priganjali z dolgimi biči in pokali z njimi kakor s pištolami. 
»Kam potuje ta dolga kolona voz?« je spraševal Bili, ki so se mu 
od razburjenosti svetile oči. »To so »brodovi prerije« tvrdke Russel, 
Majors in VVaddel,« je pojasnil oče. »Za državo prevažajo oskrbo 
V oddaljeno postojanke na meji.« 

- ' fj 

8. »Torej potujejo v indijanske kraje,« je vzkliknil Bili. »Saj smo 
že v indijanskih krajih,« je rekel oče. »Skoro boš videl mnogo Indi
jancev. Ti tukaj so povsem miroljubni.« Naši jezdeci so nadaljevali 
pot, da bi našli primeren kraj za novi dom. Kmalu so prispeli do 
trgovske postojanke Rivelv, kjer se je zbiralo mnogo ljudstva. Bili 
jc videl tršate in odločne može v visokih škornjih in s širokimi 
klobuki; za pasom so jim viseli samokresi in za škornji so imeli 
zataknjene nože. Podobni so bili morskim roparjem, orožje pa je 
pričalo o nevarnostih življenja na meji. 

9. Te noči je Bili prvič v svojem življenju prenočeval pod milini 
nebom. Naslednje jutro so dopotovali do rezervata Indijancev. Med
tem ko je Issac Codv z Indijanci zamenjaval platno, sladkor In 
tobak za krzna, se je njegov bistri sin lotil »odkrivanja« neznane 
dežele. Ko je oče končal svoje trgovske posle, je poiskal Billa. Le-ta 
je v samih spodnjih hlačkah sedel na konjiču, ki se je divje vzpe
njal, ln ga poskušal ukrotiti. To se mu je končno tudi posrečilo; 
konjič je utrujen omagal in ni več poskušal vreči nezaželenega 
bremena s sebe. 
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Najboljši gorenjski 
športniki 1964 

Uredništvo »Glasa« letos že devetič zapo
red izbira najboljše športnike Gorenjske. 
Kot vselej doslej se tudi tokrat obračamo 
na naše bralce, da se s svojimi predlogi v 
čim večjem številu udeleže tega izbora. 
Izbirati najboljše športnike na Gorenjskem ni težko, saj 
je ta del naše dežele še posebno znan po odličnih šport
nikih, ki so zasloveli tudi izven naših meja. Letos bo 
izbor še toliko lažji, ker ni manjkalo kvalitetnih tekmo
vanj, kjer je bilo dovolj priložnosti pokazati kvaliteto. 
Letošnje leto je bilo v znamenju dveh olimpiad — zimske 
v Innsbrucku in letne v Tokiu, kjer so v naših olimpij
skih vrstah sodelovali tudi gorenjski športniki in dosegli 
nekaj lepih uspehov. 

Način izbiranja bo letos tak kot lani. Po 
vrstnem redu boste napisali pet imen go
renjskih športnikov, ki so bili po vašem 
mnenju v letošnjem letu najbolj uspešni. 
Svoje lestvice najboljših petih nam boste 
poslali v redakcijo do 25. novembra, na
kar bomo mi iz teh ugotovili najboljšega 
športnika Gorenjske 1964, sestavili naj
boljšo deseterico in nadaljnji vrstni red. 
Ker pa iz prakse vemo, da gredo razne ankete in podobno 
laže od rok, če prizadevanje primerno nagradimo, smo 
se tudi letos odločili, da razpišemo nekaj nagrad. O tem 
boste zvedeli v prihodnji številki. Tedaj vam bomo z ne
katerimi podatki tudi pomagali pri izbiranju najboljših 
športnikov Gorenjske. 

Gorenjska nogometna liga 

Razpoloženi strelci 
V nedeljo so bile odigrane 3 za-

=== ostale tekme v gorenjski nogo-
šjga metni 1 igi. Srečanje med K r a -
==s§ njem in Prešernom je bilo na 
H I sporedu že prejšnjo nedeljo, med-
ppp tem ko bo derbi z dn a Svoboda 
H H : Visoko danes ob 15. uri v Šen-
i p š čurju. 

Značilnost zadnjega kola je iz-
=— redna učinkovitost strelcev, ki so 

v dosedanjih štirih tekmah kar 
= s 34-krat zatresli mrežo. Po gladiki 
H H zmagi vodečega Kranja prejšnjo 

nedelja sta tokrat zabeležila viso-
s ki zmagi tudi druga dva kandi-

data za prvo mesto Železniki in 
^ = Jesenice. , 

Kaže, da se bo borba za vrh 
x=i lestvice še razživela, še posebno 
B g po nedeljskem kolu, ko bo v 2e-
1=§=| leznikih gostoval Kranj, ki doslej 
=1= še ni izgubil nobene točke. 
i. .... i 

Rezultati 7 kola: 
Kranj : Prešeren 4:0 (1:0) 
Naklo : Jesenice 0:8 (0:4) 

Triglav B : Preddvor 6:5 (3:2) 
Železniki : Trboje 9:2 (4:1) 

Lestvica: 
Kranj 
Železniki 

Jesenice 
Preddvor 
Prešeren 
Naklo . 
Trboje 

Svoboda 

Triglav B 

24:5 
33:13 
26:6 
17:15 
19:20 
10:24 
8:26 

13:17 
20:30 

Repub. prvenstvo kegljačev v borbenih igrah 

Prvi naslov za Jesenice 
Novo tekmovalno sezono so slovenski kcgljači otvorili z republiškim 
prvenstvom v borbenih igrah. Za naslov prvaka se jc na kegljiScU 
Maksa Perca v Ljubljani od petka do nedelje borilo 24 desetčlan
skih vrst. Med njimi so bila tudi 4 mpštva iz Gorenjske, ki so do
segla velik uspeh. 

Jeseničani so se povzpeli kar na nih igrah. Med najboljšo šestorico 
čeprav nanje niso iz Slovenije bosta nastopila tuoi 

Triglav in Jesenice. 
Rezultati republiškega prven

stva: 1. Jesenice 1335 (416, 48«, 
431), 2. Branik 1286 ( 423, 387, 474), 

TONE KAŠTIVNIK 

Q prvo mesto, čeprav nanje 
najbolj računali. Svoje tekmece so 

^ pustili daleč za sabo. Za Triglav 
6 je tretje mesto še vedno uspeh, 
3 vandar pa so bil i rezultati slabši, 

kot so pričakovali. Na solidno 7. 
2'mesto se je uvrstila Kranjska go-
l ra, takoj za njo pa tržiški Ljubelj. 
, Takoj po republiškem prvenstvu 

bo že v soboto in medel jo v Som-
boru državno prvenstvo v borbe-

3. Triglav 1277 ( 448 , 402, 427), «• 
Lokomotiva (Lj) 1245, 5. Kon
struktor 1231, 6. Gradiš (Lj) l * 2 9 ' 
7. Kranjska gora 1223, 8. Ljubelj 
1221, 9. Fužinar 1197, 10. Celje l * 9 0 

kegljev itd. 

Priprave za dirke „Loka 65" Športne vesti 

V četrtek nogometna 
tekma Triglav : Olim-
pija A iz Ljubljane. 
Pričetek ob 15. uri. 

Škofjeloško avto-moto društvo 
se je že sedaj pričelo smotrno 
pripravljali na svojo največjo 
prireditev avto-moto dirke za na
grado »LOKA 65«. Kot smo zve
deli pri tajniku AMD Jesenovcu, 
imajo že sedaj precej prijav tu
j ih tekmovalcev. Pred nedavnim 
je zasedala na Dunaju mednarod
na avto-moto federacija, k i je 
sklenila, da bodo škofjeloške dir
ke 23. maja 1965. 

Z nekaterimi zanimivimi evrop
skimi dirkači iz Nemčije, Švice, 
SZ in CSSR in nekaterih drugih 
držav, so se klubski funkcionarji 
domenili že poleti na dirkah v 

Portorožu. Z nekaterimi pa se se
daj dogovarjajo in pričakujejo te 
dni prijave iz Nizozemske, Nove 
Zelandije in Velike Britanije. 
Kljub temu, da Italijani letos 
niso nastopili, ker so imeli v tem 
času svoje državno prvenstvo, so 
za prihodnje leto obljubili svojo 
udeležbo. 

Na prireditvi bo sodelovalo oko
li sto dirkačev, kar potrjuje, da 
je postala Škofja Loka poznan 
tekmovalni kraj. Poleg tega pa se 
bo sedaj nagrada za 1. mesto dvig
nila od 100.000 din na 200 tisoč 
dinarjev. 

JOŠK 

NAMIZNI TENIS — Na občin-
Trškem pionirskem prvenstvu v i 

žiču so bil i med pionirji najbolj
ši tekmovalci fr. Križ, pr i pionir
kah pa so imele največ uspeha 
zastopnice osemletke Grajzerja-
Vrstni red - pionirji: Nemani« 
(Križe), Klemenčič (Križe), Kav
čič (Križe); ekipno: Križe, Graj-
zer, Bračič; pionirke: Jakopič 
(Grajzer), Benedik (Grajzer), Aha-
čič (Bračič); ekipno: Grajz^ r» 
Križe, Bračič. 
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I Trener naših veslačev Peter Klavora piše z XVIII. olimpiade v Tokiu | 

VIII. Veslaška proga Toda 
Veslaška tekmovanja so bila na 

umetno narejenem jezeru Toda. 
Japonci so izkopali več kot 2000 m 
dolg in 90 m širok jarek, ga na
polnili z vodo in nastalo je umet
no narejena veslaška proga. 

Na jezeru je sedem veslaških 
prog, od tega jih je šest namenje-
ogrevanje veslačev im po njem pri-
nih za tekmovanja, zadnja pa za 
veslajo ekipe na start. Vsaka pro
ga je široka 12,5 m. Jezero je zelo 
plitvo, saj največja globina ne 
presega dveh metrov. Zato so tu
di slabši rezultati, ker so čolni na 
plitvih vodah počasnejši kot na 
globokih. Voda je kalna,, umaza
na in se ne vidi do dna. Rib baje 
v jezeru ni, vsaj tako pravijo Ja
ponci sami, čeprav sta na levem 
bregu kar dve tovarni, ki predelu
jeta ribje meso. V začetku smo 
verjeli, da ni rib, ker tudi ribičev 
ni bilo nikjer opaziti, toda kljub 
temu smo zaradi čudnega naključ
ja ugotovili, da ribe so in še prav 
posebne vrste. 

Iz obeh tovarn se širi najrazlič
nejši smrad, ki se zadržuje poseb
no nad vodno gladino in spravlja 
mnoge športnike v jezo. Tudi sam 
sem ga začutil, ko sem se vozil 
ob progi, in spremljal čonl, le da 
je po pripovedovanju veslačev do
li pri jezeru mnogo močnejši. No 
ja, n.a vse se je treba privaditi, 
sem (0'lažil Guberiuo, ki mu je 
smrad očitno najbolj dražil veliike 
nosnice. Poleg tovarne je neka 

šola in »igrišče za golf ln baseball. 
Tu večkrat opazujemo marljive 
mlade Japonce, ki vneto vadijo 
baseball, saj jc ta nam neznana 
igra prvi šport na Japonskem. 
Levi breg je štiri metre visok be
tonski zid, ki dobro varuje bliž
nje veslaške proge pred vetrom. 
Pomen tega smo spoznali šele po
zneje. 

Na levem bregu so skoraj vzdolž 
cele proge postavljni drogovi, kjer 
plapolajo olimpijske in državne 
zastave. Zastave so dvigali in sne
mali vsak dan s posebnimi cere
monijami. To delo o^ spoštljivo 
opravljali mladi Japonci-skavti po 
posebnih pravilih. Z veseljem j ih 
večkrat opazujemo. Zjutraj priko
rakajo ob deveti uri . Vsak dobi 
svojo zastavo, ki jo obesi na vrv. 
Na povelje vsi skupno dvignejo 
zastave na drog in na koncu j im 
izkažejo, čast. Ze od rmladih nog 
se Japonci učijo discipline, reda 
in spoštovanja. 

Ob desnem bregu je asfaltno ce
stišče po katerem podimo trenerji 
svoje mopede in kolsa. Tu je gne
ča velika, ker poleg nas vozijo še 
šetvilni japonski trenerji in mno
gi drugi, ki stopajo in zabležijo 
vsak gib. Ob progi čepita po dva 
ali trije snemalci in njihovim ka
me ram ne uide niti najmanjši gib 
na jezeru Toda. 

Vse siku pa j je precej podobno 
Bosbaanu v Amsterdamu. Japon
ci so temeljito prekopirali to 

umetno veslaško progo na Ho-
landskcm in v mnogem so uspe
li. Seveda vsega in tako lepo ni
so uspeli napraviti, toda ni jim 
zameriti, saj so imen že preveč 
opravka z organizacijo celotnih 
olimpijskih iger. 

Lepo so urejena startna mesta in 
vsako mesto je drugače pobarva
no. Startna msta so premična in 
tekmovalci nimajo nobenih skrbi 
z. vcsljanjem naprej ali nazaj na 
tekmovanju če čolni niso porav
nani. To vse opravijo tisti, ki dr
žijo čolne, ki povlečejo ali izpu
stijo statrlno mesto, glede na po
velje, ki ga dobijo od sodnika, k i 
•ravna čolne. Za startom sta po
stavljeni še dve veliki tabli — 
kot pri puški »njšan« in mušica« 
— to je v pomoč tistim ekipam, 
ki so brez krmarjev, za držanje 
prave smeri. Vsaka veslaška pro
ga je označena z plutovinastimi 
zamaški, ki so različne barve in 
na gosto postavljeni — vsakih 20 
metrov. Vsakih 250 metrov sloji 
velika tablja z napisom oddalje
nost od starta. 

Tribune so na desnem bregu in 
jih ni veliko. Morda le za kakih 
4000 gledalcev. Tribune dajejo v i 
dez, da veslanje na Japonskem 
nima kaj dosti privržencev med 
gklalci. Popopolnoma nasproten 
videz pa dajejo mnogi veslaški 
klubi na obeh straneh jezera od 
ciljne črte dalje. Sodniški stolp 
je zelo visok, morda celo mal« 

previsok. Ubogi sodniki, posebno 
oni v letih, ki se morajo vzpenja
ti v take višine. Pa še vrtoglavice 
ne smejo imeti. 

Za novinarje ni najbolje ureje
no, vsaj kot sem lahko sam vi
del. V primeru dežja bi bili naj
večji reveži in bi prav dobro oku
sili, da je vesljamje vodni šport. 
Njihove mize so kar na planem. 
Sedijo eden poleg drugega in 
edem bolj vpije v telefon kot dru
gi. Imajo pa pred seboj mali te'e-
vizor da laže spremljajo tekmo
vanje. 

Od ciljne črte je jezero za kakih 
100 m podaljšano do veslaških 
hangerjev. Tu so mnogi veslaški 
klubi, tokijskih univerz m col-
ledgov. Med študenta je vesl jam je 
zelo priljubljen šport. Čisto na 
samem kraju jezera stoji v nje
govi celi širini velik hangar, ki 
je center vsega dogajanja na je

zeru Toda. Tu so spravljeni vs 
čolni, tu je delavnica za ppPj"^" 
čolnov z mnogimi mojstri, W P^ 
niso imeli posebno dosti dela. 
pritličju jc tudi recepcija z mn 
žico zaposlenih. V prvem 
stropju so garderobe S postel.1 
mi, tuši, stranišča in sobe za rn 
sažo. Tu je tudi velika restavraci
ja, kjer pa točijo le pijače. 
za nas največja škoda, ker ne m 
remo dobiti kosila. Vse veslače TI * 
so mogli razvrstiti v tej 7.gracm_ 
sli so po abecedi in ker smo J» 
gos'ovani s črko Y na P^JJJJ. 
njem mestu, smo imeli naš K V C * 

tir v drugem klubu nedaleč 
tega matičnega hangar1.'1. 

Tokijski »leteči« miličniki s° 
spremljali naš avtobus, s ka
terim smo se na olimpiJs*,n 

igrah vozili na trening. 




